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ایجاد کمیسیون سلامت در 
شورای عالی انقلاب فرهنگی

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: کمیســیون 

ســلامت و علوم پزشــکی در شورای عالی انقلاب 

فرهنگی تعریف کردیم که رییس این کمیســیون با 

صفحه7مشــورت با وزیر بهداشت تعیین شد.

امیرعبداللهیان: ادعاهای 
حقوق بشری برخی کشورهای 

غربی فاقد هرگونه اعتبار حقوقی و 
اخلاقی است

وزیر امور خارجه کشورمان در نشست هم اندیشی تحولات 

بین المللی حقوق بشر و رویکرد ایران تصریح کرد: ادعاهای 

حقوق بشری برخی کشورهای غربی علیه ایران فاقد هرگونه 

صفحه6اعتبار حقوقی و اخلاقی است.

روحانی: عملیات ۷ اکتبر ضربه  سنگینی 
به اسرائیل بود/ بی اعتنایی به انتخابات، 

بازی در زمین مخالفین نظام است
صفحه2

شرایط رقابت و مشارکت برای انتخابات 
اسفند ماه فراهم است

صنعت خودروی کشور رقابت پذیر 
نیست/ باید از مونتاژکاری فاصله بگیریم

کنعانی: سیاست خارجی را در سبد 
برجام قرار ندادیم/  تا سطح ۶۰ درصد 

غنی سازی افزایش یافت/ ذره ای از 
حمایت مقاومت کوتاه نیامده ایم

بودجه افزایش ظرفیت ۴۸۰۰نفری علوم 
پزشکی به وزارت بهداشت پرداخت نشد

تربیت ۳ هزار نیروی متخصص حوزه هوش مصنوعی در 
دانشگاه ها

محمــد رضــوی زاده رئیــس پژوهشــگاه ارتباطــات و فناوری اطلاعات در برنامه گفتگو ویژه خبری در خصوص متولی تدوین و توســعه هوش مصنوعی 

گفت: هوش مصنوعی یکی از دانش های مهم در حوزه بشری اســت که به سرعت در حال رشــد اســت و در آینده نزدیک می تواند یکی از معیارهای 

مقایســه کشــورها باشــد و کشــورهایی که مجهز به این فناوری ها نباشــند عملاً کشورهای عقب مانده محسوب می شــوند به همین منظور برای اینکه 

بتوانیم هوش مصنوعی را در یک جامعه توســعه دهیم به چند پیش نیاز، ازجمله داده، نیروی انســانی، زیرســاخت های پردازشــی مناســب و همچنین 

قانون و مقررات نیاز داریم.وی با بیان اینکه قانون و مقررات در دو بعد توســعه این فناوری در کشــورها و به منظور جلوگیری از مضرات و خطرات 

این فناوری وجود دارد افزود: نقشــه راه یا ســند ملی هوش مصنوعی یعنی ایجاد قانون و مقررات برای اســتفاده از هوش مصنوعی و توســعه هوش 

مصنوعی در کشــور اســت و نهادهای مختلفی وارد این حوزه شده اند.

رضــوی زاده در ادامــه گفــت: بــرای حکمرانی هــوش مصنوعی، اقدامات مهمی صورت گرفته از جمله برنامه هفتم توســعه که در این برنامه وزارت 

ارتباطات و فناوری اطلاعات و مرکز ملی فضای مجازی مکلف شــدند ظرف شــش ماه برنامه ملی توســعه هوش مصنوعی را بنویســند و از جمله دیگر 

اقدامات حکم رئیس جمهور در زمینه شــورای ملی هوش مصنوعی و ابلاغ ماده واحده ای بود که ســتاد علم و فناوری دبیرخانه شــورای عالی انقلاب 

فرهنگی در مورد نهایی ســازی ســند ملی هوش مصنوعی داشــتند.وی در خصوص تعدد دســتگاه ها در فعالیت در حوزه هوش مصنوعی و موازی 

کاری آنها گفت: فعالیت تعداد مختلف دســتگاه ها در حوزه هوش مصنوعی موازی کاری نیســت بلکه یک تعامل در جهت هدف یعنی توســعه هوش 

مصنوعی محســوب می شــود.رضوی زاده در خصوص آمدگی دســتگاه ها برای اجرای هوش مصنوعی در کشــور تصریح کرد: هوش مصنوعی چند پیش 

نیاز دارد برای اینکه بخواهد در کشور رشد کند یکی بحث قانون و مقررات است که این قانون باید هوش مصنوعی را تسهیلگری کند همچنین بخش 

خصوصی در کشور خیلی جلوتر از بخش قانون و مقررات و حکمرانی است چرا که از سال های گذشته شرکت هایی داریم که در حوزه هوش مصنوعی 

فعالیت می کنند و محصولاتی دارند که ما باید آنها را کمک کنیم.وی به فعالیت وزارت ارتباطات و همکاری با دانشگاه ها در حوزه هوش مصنوعی 

گفت: در وزارت ارتباطات مرکزی را به وجود آوردیم به نام مرکز نوآوری و توسعه هوش مصنوعی که هدف ما این بود رگولاتوری و بحث حقوقی هوش 

مصنوعی را به سمتی ببریم که بتواند به توسعه کاربردهای هوش مصنوعی کمک کند. همچنین در دانشگاه ها مبحث هوش مصنوعی به عنوان یکی از 

مباحث حوزه کامپیوتر از سال های قبل مطرح است و سالیانه حدود ۳ هزار نفر نیروی متخصص در این حوزه تربیت می شوند. بنابراین یکی از کارهایی 

که انجام می دهیم این است که ارتباط بین دانشگاه ها و بخش خصوصی و تحقیقاتی را به وجود آوریم.

جشنواره علوم پزشکی رازی دوم بهمن برگزار می شود

دکتر یونس پناهی در مراســم نشســت هم اندیشــی و تقدیر از پژوهشــگران علوم پزشــکی کشور در محل دانشــگاه علوم پزشکی تهران افزود: ما در 

معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت ۷ تهدید عمده ســلامت را احصا کردیم.

وی افزود: این تهدیدها از بار بیماری ها تا مســایل مرتبط با ســالمندی و جوانی، تغییرات اقلیمی، مشــکلات جامعه از جمله روان، اعتیاد و خودکشــی، 

مباحــث مرتبــط با دارو، مواد اولیه و تجهیزات پزشــکی را در بر می گیرد.

پناهی اظهار داشــت: این تهدیدها به دانشــگاه های علوم پزشــکی اعلام شــد و مقرر شــد دانشــگاه ها متناســب با زیرساخت ها و اعضای هیات علمی 

در قالب پروژه به وزارت بهداشــت راه حل ارائه دهند.

وی تاکید کرد: تمام دانشــگاه های علوم پزشــکی بر اســاس عدالت حمایت شــده اند. از محل یک درصد بودجه پژوهشــی دســتگاهها تمام دانشگاه ها 

حمایت شــدند. به این ترتیب همه دانشــگاه مساله محور شدند.

معــاون تحقیقــات و فنــاوری وزارت بهداشــت گفــت: کار مهم دیگر معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت این بود که تولید داروهای پرمصرف 

کشــور برعهده دانشــگاه ها قرار داده شــد. چرا که دانشــگاه ها این توان را دارند که در حوزه دارویی فعال باشــند.

وی افزود: کمیته آینده نگاری در معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت ایجاد شــده اســت. به این نتیجه رســیده ایم که برای درمان بســیاری از 

بیماری ها در آینده باید از هوش مصنوعی، ســل تراپی، پزشــکی بازســاختی و .. . و همچنین از علم جدید برای کنترل بیماری ها اســتفاده کنیم.

پناهی با تاکید بر اینکه تولید علم یک خواســته جمعی اســت، یادآور شــد: علم و فناوری در امتداد هم هســتند و در این راه مقاله گذرگاه اســت که 

باید به یک پروتکل و محصول منتهی شــود. نباید پس از انتشــار یک مقاله و یا ثبت پتنت کار را رها کرد.

وی با اشــاره به وجود ۲۷۵ دانشــمند یک درصد برتر در علوم پزشــکی از حمایت ویژه از این دانشــمندان خبر داد و گفت: همه این دانشــمندان برتر 

در تخصص خودشــان یک ماموریت ویژه خواهند داشــت.

معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت از دســتور وزیر بهداشــت برای ســاماندهی پایان نامه های دانشــجویی خبر داد و گفت: مقرر شــد با 

همکاری معاونت آموزشــی، پایان نامه های دانشــجویان علوم پزشــکی به طرح های تحقیقاتی هدایت شــوند.

وی خاطرنشــان کرد: برای دانشــمندان برتر فراخوان مســاله محور تعریف شــد و از طریق نیماد قراردادهای آنها امضا می شــود. همچنین نیماد از 

اســتادیاران جوان و نخبگان حمایت ویژه می کند.
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سیاست

شرایط رقابت و مشارکت 
برای انتخابات اسفند ماه 

فراهم است

به نقل از مرکز اطلاع رســانی وزارت کشــور، نشست معاونان و مدیران 

سیاســی استانداری های سراسر کشــور روز یکشنبه با موضوع انتخابات، 

در ســالن پیامبر اعظم )ص( و به ریاســت »ســید محمد تقی شاهچراغی« 

معاون سیاســی وزیر کشــور و رئیس ســتاد انتخابات کشور برگزار شد.

رئیس ســتاد انتخابات کشــور در این نشســت، طی سخنانی با اشاره 

بــه تحــولات جهانی و منطقه از جمله اوضاع سرزمین های اشــغالی و 

شکســت رژیم صهیونیســتی در جنگ همه جانبه علیه مردم غزه، گفت: 

اقتدار نظام جمهوری اســلامی ایران در بیرون مرزها با همه وجود عرض 

اندام می کند و این نشــان از قدرت ملت سرافراز ایران اســلامی دارد.

وی با اشــاره با اینکه دشــمن در پی تحمل شکســت های متعدد در 

عرصه هــای مختلــف و در مقابل صلابت و ایســتادگی ملت ایران در حال 

برنامه ریزی برای ایجاد ناامنی در داخل کشــور در آســتانه انتخابات 

اســت، افزود: بررسی های نشــان می دهد کانون توجه و تمرکز دشمنان 

نظام جمهوری اســلامی در عرصه های امنیتی است.

شــاهچراغی با اشــاره به اینکه نیرنگ ها و اقدامات دشــمن در عرصه 

سیاســی نیز یک ســیر و تحرک صعودی را نشــان می دهد، اظهار داشت: 

دشــمنان ملت ایران، دو محور عدم مشــارکت و تحریم انتخابات را 

در دســتور کار قرار داده اند که بدون تردید با حضور ملت ایران در 

صحنه های مختلف با شکســت روبرو خواهد شــد.

معــاون وزیر کشــور با تأکید بــر جایگاه ولایت و رهنمودهایی که رهبر 

معظم انقلاب اســلامی از ابتدای امســال تاکنون در راستای موضوع 

انتخابات داشــته اند، گفت: این نشــان از آن دارد که انتخابات امســال با 

توجه به شرایط جهانی و منطقه یک رویداد بســیار مهم اســت.

وی به موضوع مشــارکت حداکثری به عنوان راهبرد مورد نظر رهبر 

معظم انقلاب اشــاره کرد و اظهار داشــت: صحنه های پیش روی ملت 

ایران از جمله آئین های دهه فجر انقلاب اســلامی و اعیاد ماه های 

مبارک رجب و شــعبان فرصت مناســبی برای زمینه ســازی مؤلفه مشارکت 

برای انتخابات امســال است.

حجت الاســلام رضا عزت زمانی، معاون فرهنگی و امور تبلیغ ســازمان 

تبلیغات اســلامی نیز در این نشســت، گزارشــی با محوریت گونه شناسی 

مردم ایران و موضوع مشــارکت ارائه کرد.

این گزارش ســپس توســط یکی از کارشناسان سازمان تبلیغات اسلامی 

تشریح شــد که نشــان می دهد جامعه ایران به رغم اقلیم ها و گونه های 

مختلف در دو مؤلفه دینداری و تکنولوژیک بودن، مشــترک هســتند.

انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی برای انتخاب ۲۹۰ 

نماینده برای یک دوره چهارســاله و ششــمین دوره انتخابات مجلس 

خبرگان رهبری برای انتخاب ۸۸ عضو این مجلس برای یک دوره هشــت 

ســاله روز جمعه ۱۱ اســفند ماه ۱۴۰۲ در سراسر کشور برگزار می شود.

سوال نماینده میبد از 
وزیر بهداشت درباره 

علت کمبود شیر خشک و 
دارویی

عضو هیات رئیسه مجلس در جلسه علنی امروز سوال نماینده 

میبد از عین اللهی وزیر بهداشت درباره علت کمبود شیر 

خشک و اقلام دارویی را اعلام وصول کرد.

محمد رشیدی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 

قوه مقننه سوال ملی سید جلیل میرمحمدی میبدی از وزیر بهداشت 

درباره علت کمبود انواع شیرخشک و اقلام داروییرا اعلام وصل کرد.

طبق آیین نامه داخلی مجلس هر یک از نمایندگان می توانند راجع به 

مسائل داخلی و خارجی کشور از دولت سؤال نمایند. سؤال باید کتبی به 

طور صریح و اختصار بوده و در جلسه رسمی به

رئیس مجلس داده شود و در همان جلسه عنوان آن قرائت و فوراً 

برای وزیر مربوط ارسال می گردد و ظرف 48 ساعت تکثیر و در اختیار 

نمایندگان قرار می گیرد.

طبق اصل 88 قانون اساسی وزیر مورد سؤال مکلف است حداکثر ظرف 

10 روز از تاریخ ابلاغ سؤال در مجلس حضور یافته و پاسخ دهد و الا از 

طرف رئیس مجلس بازخواست می شود مگر در مواردی که وزیر رسماً 

تقاضای تأخیر نموده و پس از صحبت یک مخالف و یک موافق هر کدام 

پنج دقیقه در این مورد رأی گیری به عمل خواهد آمد وزیر و نماینده ای 

که سؤال نموده بر طبق بند 4 ماده 76 صحبت می نمایند.

 تبصره - در صورتی که سؤال به امضاء چند نفر باشد نماینده منتخب 

سؤال کنندگان صحبت خواهد کرد.

روحانی: عملیات ۷ اکتبر ضربه  سنگینی به اسرائیل 
بود/ بی اعتنایی به انتخابات، بازی در زمین مخالفین 

نظام است

حجت الاســلام  حســن روحانی رئیس دولت های یازدهم و دوازدهم هفته گذشــته در ادامه جلســات دوره ای خود با وزیران و معاونان رئیس جمهور در 

دولت هــای یازدهم و دوازدهم دیدار کرد.

وی در این دیدار با اشاره به شرایط سخت مردم فلسطین با ادامه حملات و جنایت های اسرائیل گفت: در تاریخ دنیا بی سابقه است که یک باریکه 

کوچک چند کیلومتری را در طول بیش از 80 روز به طور مداوم توسط بمب های سنگین و حتی ممنوعه بمباران و مردم را آواره و به بیمارستان ها حمله 

کنند. جنایات اسرائیل در این حد، شدت و وسعت سابقه نداشته است و متاسفانه با سکوت جامعه جهانی همراه شده است. اگرچه مردم در شهرهای 

مختلف دنیا علیه اسرائیل تظاهرات کردند و می کنند اما هنوز از دولت های اسلامی و منطقه ای، عربی و غربی و شرقی اقدامی دیده نشده است.

رئیس جمهور سابق با تاکید بر شکست اسرائیل در دستیابی به اهداف خود اظهار داشت: با بیش از 80 روز جنگ وحشیانه، اسرائیل نه توانسته آنطور 

که ادعا می کرد حماس را نابود کند و نه اسرا را آزاد کند. آزادی اسرا صرفاً با مذاکره و تبادل اسرا با زندانیان امکان پذیر است اما با قهر و زور و غلبه 

امکان پذیر نیست بلکه حتی ممکن است جان اسرا هم در خطر قرار گیرد. برنامه اسرائیل برای تخلیه ساکنان غزه و اسکان آن ها در مناطقی در مصر 

هم عملیاتی نشد و شدنی نیست. بنابراین اسرائیل در این مورد هم حتما موفق نخواهد شد. عملیات 7 اکتبر ضربه  بسیار سنگین نظامی و اطلاعاتی 

و حیثیتی برای اسرائیل بود. در این مدت هم اسرائیل با کمک های گسترده نظامی آمریکا برای تأمین انواع تسلیحات و بمب های سنگین توانسته به 

جنایات خود ادامه دهد که فاجعه بسیار بزرگی با ده ها هزار کشته و زخمی در فلسطین رقم خورده است. اگرچه امیدواریم پایان آن شکست برای 

رژیم صهیونیستی و راهی برای پیروزی مردم فلسطین باشد.

روحانی در ادامه گفت: یکی از نگرانی های بزرگ ما توسعه جنگ بود و اینکه پای ایران به جنگ کشیده شود. اگرچه زمزمه هایی برای متهم کردن ایران 

به دخالت در حمله حماس و ناامن کردن دریای سرخ گاهی مطرح شده اما با تدبیر مقام معظم رهبری و بیانات صریح ایشان تا حد زیادی خطر رفع 

شده است. دست هایی هم در کار بود که حزب الله لبنان را وارد جنگ کنند که با پختگی سیدحسن نصرالله این بهانه هم تاکنون از آن ها گرفته شده 

است.

وی به موضوع انتخابات مجلس خبرگان رهبری و شورای اسلامی اشاره کرد و گفت: مبنای انقلاب اسلامی و تاکید امام از آغاز بر این بود که اداره کشور 

اسلامی باید متکی به آراء عمومی مردم باشد. حتی امام فرمود هر فردی از افراد ملت حق دارد که زمامدار مسلمین را آشکارا نقد کند. این مبنای تفکر 

امام و وعده ایشان به مردم بوده است. بر همین مبنا هم مردم پای کار آمدند و به نظام رأی دادند و رفراندوم جمهوری اسلامی برگزار و قانون اساسی 

تدوین شد. نظرات و آرای مردم هم عمدتاً در انتخابات تجلی پیدا می کند. آیا به دنبال این شرایط بودیم که امروز در خوش بینانه ترین حالت میزان 

مشارکت در انتخابات پیش رو 35 یا حداکثر 40 درصد باشد؟ البته اگر به فرمایشات مقام معظم رهبری عمل شود و شورای نگهبان و هیأت های نظارت 

تحولی را ایجاد کنند، می توان امید به مشارکت بالاتر داشت.

رئیس جمهور سابق با تأکید بر اینکه قدرت جمهوری اسلامی ایران صرفا متکی به ملت است، گفت: اگر مردم از نظام جدا شوند و فاصله بگیرند، دیگر 

هیچ قدرت بازدارنده ای برای کشور باقی نمی ماند. مردم با شنیدن شرح زندگی ائمه اطهار)س( و روایت صداقت و ایمان و اخلاص و ایثار آن بزرگواران 

به میدان انقلاب جذب شدند، حالا هم اگر انقلاب را می خواهیم باید نشان دهیم که همان معیارها ملاک عمل مسئولان است. البته یک گروهی برای 

اینکه قدرت در دستشان بماند، علیه افراد در فضای مجازی و حتی در رادیو تلویزیون رسمی کشور جوسازی و با آبرو و حیثیت آن ها بازی می کنند و 

موازین اسلامی و اخلاقی را زیر پا می گذارند.

روحانی درباره تحقق مشارکت پرشور مردم در انتخابات اظهار داشت: اگر مردم احساس کنند حضور آن ها پای صندوق رأی بر زندگی شان تاثیر دارد، 

در انتخابات مشارکت می کنند ولی چنانچه این حس در مردم به وجود بیاید که اگر پای صندوق بروند و یا نروند نتیجه اش یکی است، پای صندوق 

نخواهند رفت. وقتی حس کنند اگر در انتخابات شرکت کنند، شرایط آن ها فرق می کند حاضرند ساعت ها در صف رأی بایستند که در انتخابات 96 

شاهد آن بودیم. مشارکت پرشور وقتی محقق می شود که مردم احساس کنند با شرکت آن ها در انتخابات به اهداف ملی خود نزدیک می شوند و اگر 

پای صندوق نروند هدف ارزشمندی را از دست می دهند.

وی شرط مهم در انتخابات را وجود تنوع فکر دانست و نه صرفاً تعدد نامزدها و بیان کرد: اگر یک گروه و جناح سیاسی ده ها حزب ایجاد کند، تاثیری 

در رقابت و مشارکت ندارد. تفکر مهم است، چون سبد آرای یک تفکر چه با یک حزب و چه با چندین حزب، فرقی نخواهد کرد. تعداد افراد و احزاب 

تاثیر ندارد. مردم باید حس کنند از بین چند تفکر امکان انتخاب دارند نه بین چند نفر یا چند حزب با تفکر واحد.

رئیس جمهور سابق مهم ترین دغدغه خود را حفظ صندوق رأی عنوان کرد و گفت: همه تلاش ما باید این باشد که صندوق رأی به عنوان مرجع اصلی 

برای تحول جامعه حفظ شود. اگر صندوق رأی آسیب جدی ببیند و مردم به این نتیجه برسند که صندوق بی اثر است، دیگر چیزی برای ما باقی 

نمی ماند. وقتی صندوق رأی و انتخابات کنار گذاشته شود، فاجعه رخ  می دهد، آن زمان شاهد هرج ومرج خونین و ناامنی خواهیم بود. باید بدانیم این 

نظام آلترناتیو و جایگزین ندارد. تنها راه اینست که این نظام اصلاح و اشکالاتش برطرف شود. هنوز به نقطه ناامیدی نرسیده ایم که بگوییم تغییر و 

تحول امکان ندارد و تلاش ما بی تاثیر است. البته صندوق رأی تخریب شده و باید آن را احیا کنیم. البته این صندوق رأی فعلی، صندوق قبلی نیست. 

باید به تدریج برای احیای آن همه ما به صحنه بیاییم. اگر علامت مثبتی دیدیم در این ایام باقی مانده ولو علامت مثبت حداقلی، آن وقت باید همه 

تلاش کنیم، اگرچه می دانیم این تلاش سخت و پیچیده است و بازگشت مردم به صف رأی و پای صندوق کار آسانی نیست.

روحانی با بیان اینکه براندازی صندوق رأی و براندازی نظام دو   روی یک سکه است، اظهار داشت: هر تلاشی برای براندازی صندوق رأی منجر به 

براندازی نظام می شود. خواست معاندین نظام هم از اول براندازی صندوق رأی و مردم سالاری نظام بوده است تا نظام پشتوانه مردمی خود را از دست 

بدهد و دچار فروپاشی شود. بنابراین هر نوع تلاش برای بی اعتنایی به انتخابات، بازی در زمین مخالفین نظام و کمک به خواست و اهداف آن هاست.

وی بر تحقق مطالبات رهبر معظم انقلاب در برگزاری انتخابات پرشور و رقابتی، با سلامت و امنیت تاکید کرد و افزود: آنچه خواست مقام معظم رهبری 

است با خواست برخی مسئولان فعلی فاصله دارد. رهبری مطالباتی دارند ولی متاسفانه این مسئولان به گونه دیگری عمل می کنند. باید همه ما برای 

تحقق خواست مقام معظم رهبری در این فرصت بسیار کوتاه تلاش کنیم تا مردم سالاری دینی حفظ شود و کشور دچار بحران نشود. راهی جز این پیش 

روی ما نیست.

آغاز ثبت نام اعتکاف مسجد دانشگاه تهران
ثبت نام برای شرکت در اعتکاف مسجد دانشگاه تهران آغاز شد.مهلت ثبت نام برای حضور در این مراسم معنوی از امروز 10 دی ماه تا 20 دی ماه و 

از طریق سایت مسجد دانشگاه تهران  https://utmq.ir صورت می گیرد. علاقه مندان برای اطلاع از شرایط حضور در این مراسم  باید به سایت مذکور 

مراجعه کنند.

بنا به گفته مسئولان مسجد دانشگاه تهران مراسم اعتکاف به صورت همزمان در مسجد دانشگاه تهران )ویژه آقایان و بانوان( و مسجد کوی دانشگاه 

تهران )ویژه بانوان( خواهد بود.اعتکاف رجبیه امسال از 5 تا 7 بهمن ماه خواهد بود.

مراسم اعتکاف دانشجویی مسجد دانشگاه تهران هر ساله برگزار شده و از پرشورترین مراسم های جامعه دانشگاهی در این حوزه  است.

قالیباف: تعرض 
به فرماندهان یا 

فیزیکی  زیرساخت های 
مقاومت برای آمریکا و 

صهیونیست ها هزینه درپی 
دارد

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در جلسه علنی 

)یکشــنبه 10 دی ماه( قوه مقننه در نطق پیش از دســتور خود گفت: 

فرا رســیدن ســالروز حماســه باشکوه نهم دی ماه را گرامی می دارم؛ در 

این روز باری دیگر ثابت شــد که مردم، پشــتوانه نظام اســلامی برای غلبه 

بر طراحی های دشــمنان هســتند و اتحاد و همدلی مردم، کشــور را در 

مشــکلات، ســختی ها و فتنه ها نجات می دهد؛ اتحاد و بصیرت مردم 

همواره قدرت آفرین اســت و حماســه نهم دی ماه نشان داد که مردم 

چگونــه بــا بصیرت و آگاهــی عمیق خود اجازه بر هم زدن امنیت و 

آرامش کشــور را به کسی نمی دهند.

وی تصریح کرد: مشارکت مردم همواره گره گشاست و یکی از مهم ترین 

مظاهر اتحاد و مشارکت ملی و تعیین سرنوشت کشور، انتخابات پرشور 

و صندوق رأی است که جمهوریت و اسلامیت نظام به آن متکی است، 

از همین روست که رهبر معظم انقلاب بر ضرورت برگزاریِ انتخابات با 

مشارکت بالا تأکید می کنند؛ هر کسی که امنیت را بر ناامنی، ثبات را بر 

هرج ومرج و آرامش را بر پریشانی ترجیح می دهد باید در راه افزایش 

مشارکت در انتخابات تلاش کند؛ اصل اساسی و اولویت اول، برای تمامی 

فعالان و گروه های سیاسی باید مشارکت گسترده مردم در انتخابات باشد.

رئیس مجلس شورای اسلامی یادآور شد: تصویب قانون دقیق برای مقابله 

با سوءرفتار علیه بانوان مطالبه ای است که رهبر معظم انقلاب نزدیک به 

سه دهه پیش آن را مطرح کردند؛ با توجه به تأکید رهبر معظم انقلاب 

در دیدار اقشار مختلف بانوان مبنی بر لزوم تصویب قوانین سخت برای 

حفظ امنیت و آرامش زنان در محیط خانواده و جامعه و پیشبرد قانونی 

که هم اکنون در دست بررسی مجلس است، مجلس شورای اسلامی خود 

را مکلف می داند به سرعت فرایند تصویب جزئیات این لایحه را به اتمام 

رساند.

قالیباف افزود: تأمین امنیت زنان در برابر هر گونه رفتار نادرست، 

آسیب زا و هر گونه بی حرمتی در محیط خانه، محیط کار و محیط جامعه 

هدف اصلی این لایحه است و تصویب آن گام بلندی در راستای تأمین 

کرامت زنان و مادران ایرانی و افزایش رضایت و آرامش آنان خواهد بود.

رئیس قوه مقننه تأکید کرد: لازم است به یک نکته مهم درباره آخرین 

وضعیت جنگ غزه اشاره کنم. صهیونیست ها در این مدت هر چه بیشتر 

جنایت کرده اند، به شکست نزدیک تر شده اند. همان طور که رهبران دلیر 

مقاومت فلسطینی اعلام کرده اند هیچ نوعی از آتش بس موقت دیگر قابل 

پذیرش نیست  و جنگ تنها زمانی می تواند پایان پیدا کند که تجاوز به طور 

دائم متوقف شود و تمام اسرای فلسطینی به ازای اسرای صهیونیست آزاد 

شوند، همچنین لازم است در اینجا شهادت برادر مجاهد و مخلص شهید 

سید رضی موسوی را به رهبر معظم انقلاب، عموم  مردم ایران و خصوصاً 

خانواده فداکار و گرانقدر ایشان تبریک و تسلیت عرض کنم و تأکید 

می کنم هرگونه تعرض به فرماندهان یا زیرساخت های فیزیکی مقاومت 

برای آمریکا و صهیونیست ها هزینه های هنگفت در پی خواهد داشت.

طحان نظیف: هنوز وارد 
مرحله  بررسی صلاحیت ها 

نشده ایم
هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان ضمن گرامیداشت سالروز 9 

دی و سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی، گفت: نظام جمهوری اسلامی 

به پشتوانه خون  شهدا راه خود را پرقدرت ادامه می دهد و ان شاءالله ما 

نیز بتوانیم وظایف خود را به درستی انجام دهیم.

وی درباره شایعاتی که پیرامون دیدار اعضای شورای نگهبان و رهبر 

معظم انقلاب اسلامی مطرح می شود، گفت: ما در دیداری که با رهبر 

معظم انقلاب داشتیم در ابتدا ایشان در خصوص جایگاه و وظایف 

مختلفی که شورا دارد، صحبت و از زحمات دو بازوی شورای نگهبان 

)تهران و قم( تقدیر و تشکر کردند. واقعیت این است شورای نگهبان 

وظایف مختلفی دارد که یکی از آنها نظارت بر انتخابات است. در 

همین ایام هم که شورای نگهبان درگیر مسئله انتخابات است، این شورا 

به صورت 3نوبته درگیر بررسی برنامه هفتم است.

طحان نظیف ادامه داد: رهبر انقلاب نسبت به جایگاه شورا و بحث های 

مربوط به انتخابات مواردی را                              مطرح کردند و در خصوص انتخابات هم 

فرمودند که همه دستگاه ها برای مشارکت پرشور تلاش کنند.

وی در پاسخ به سوال مجری برنامه مبنی بر اینکه عدم احراز صلاحیت 

مردم به مردم واگذار شده است یا خیر، افزود: »عدم احراز صلاحیت« 9 

بار در قانون انتخابات آمده است و موضوع جدیدی نیست.
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فرهنگ و هنر

ایجاد کمیسیون سلامت در شورای عالی انقلاب 
فرهنگی

حجت الاســلام و المســلمین عبدالحســین خسروپناه امروز در نشســت هم اندیشــی پژوهشگران علوم پزشکی کشــور در محل دانشگاه علوم پزشکی 

تهران درباره مســیر رســیدن به مرجعیت علمی در علوم پزشــکی خاطرنشــان کرد: در این مســیر باید چند کار را دنبال کرد که برخی از آنها مربوط به 

مأموریت های شــورای عالی انقلاب فرهنگی اســت. یکی از مأموریت ها، به روز رســانی نقشــه جامع علمی کشور است.

وی افزود: مصوبه نقشــه جامع علمی کشــور ۱۳ ســال پیش ابلاغ شــد. حوزه علوم پزشــکی و ســلامت این نقشــه جدی گرفته نشد. نقشه جامع علمی 

کشــور را نباید فقط در حوزه مهندســی و علوم پایه ببینیم. علوم ســلامت چه درمان و چه پیشــگیری باید در نقشــه جامع علمی کشــور دیده شــود.

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: به دلیل اهمیت این موضوع، از ســوی شــورای عالی انقلاب فرهنگی مأموریتی به فرهنگســتان علوم پزشــکی 

داده شــد که در تدوین بخش ســلامت و پزشــکی نقشــه جامع علمی کشور کمک کنند.

وی یادآور شــد: ضمن اینکه با توجه به اینکه در چهار ســتاد شــورا، ســتاد مســتقلی برای علوم پزشــکی وجود ندارد و مســائل مرتبط ذیل ستاد علم و 

فناوری تعریف می شــد. کمیســیونی در شــورای عالی انقلاب فرهنگی تعریف کردیم که رئیس این کمیســیون با مشــورت با وزیر بهداشــت تعیین شد. 

این کمیســیون میزهای متعددی برای پیگیری مســائل علوم پزشــکی دارد. این کمیســیون با مشــارکت وزارت بهداشــت و فرهنگستان علوم پزشکی، 

نقشــه جامع علمی علوم پزشــکی و ســلامت را تدوین می کنند و بعد در شــورای عالی مصوب می شــود تا نگاه حکمرانی و سیاســتگذاری داشــته باشیم.

خسروپناه افزود: با رشــد شــتاب آوری که علم دارد نقشــه جامع علمی کشــور باید هر ســه ســال به روز رسانی شــود. اینکه نقشه جامع علمی کشور تا 

۱۰ - ۱۳ ســال به همان شــکل بماند قطعاً با نگرش حکمرانی منافات دارد. لذا وقتی درباره نقشــه جامع علمی کشــور صحبت می کنیم معنی اش این 

نیســت تا ۱۰ ســال آینده را تهیه کنیم، زیرا علم دائم در حال تحول اســت و باید با نگاه تحولی به روزرســانی شــود.

وی گفت: فعالیت دومی که ضرورت دارد حکمرانی ســلامت و علوم پزشــکی اســت. حکمرانی یک فرآیندی اســت از سیاســتگذاری، تا تنظیم گری تا 

تصدی گری. این حلقه ها بهم متصل هســتند. اینکه بهترین ســند را بنویســیم اما تنظیم گری و سیاســتگذاری نباشــد، موفق نخواهیم بود. تنظیم گری 

یعنی قانونگذاری، ساختارســازی، گفتمان ســازی و نظارت و ارزیابی. اینکه قوانین و ســاختارها متناســب با سیاســت ها نباشــد موفق نخواهیم شد.

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی افزود: لذا بحث حکمرانی علوم پزشــکی بســیار مهم اســت. وقتی می تواند موفق باشــد که حکمرانی صنعت پزشــکی 

را با توجه به مالکیت معنوی مطرح کنیم. در توضیح این موضوع می توان به تولیدات دانش بنیان اشــاره کرد. بســیاری از کســانی که در تولیدات 

دانش بنیان علوم پزشــکی کار می کنند با موانع بســیاری مواجه اند. اگر در حکمرانی صنعت علوم پزشــکی رفع موانع نکنیم، در حکمرانی علم هم 

موفق نخواهیم بود.

وی خاطرنشــان کرد: به طور نمونه دانشــگاهیان یک شرکت دانش بنیان راه می اندازند و یک واکســن یا یک دارو یا یک دســتگاه تولید می کنند و همه 

مراحل هم طی می شــود و تأیید هم می شــود اما در زمان صنعتی شــدن و تولید در بازار، یک باره برخی از نهادها همان واکســن، دارو یا دســتگاه را 

وارد کشــور می کنند و میلیاردها تومان خســارت به دانش بنیان ایرانی وارد می شــود. بهانه هایی هم آورده می شــود که این تولید ایرانی هنوز همه 

مراحل را طی نکرده اســت.

خسروپنــاه دلیــل ایــن امــر را ناآگاهــی درباره مالکیت معنوی در تولید و صنعت و فناوری دانســت و گفت: مالکیت معنوی به این معنی اســت که 

وقتی یک تولید کننده به تولید تجاری یک فناوری رســید اجازه واردات همان محصول داده نشــود. یکی از کارهای مهم در شــورای عالی انقلاب 

فرهنگی تدوین ســند مالکیت معنوی اســت. بدون ســند مالکیت معنوی در حکمرانی علم و فناوری موفق نخواهیم بود.

وی افزود: مالکیت معنوی در کشــور ما در حکمرانی علوم مختلف قانونی شــود. ۲۰۰ شرکت دانش بنیان را از نزدیک مشــاهده کردم و حرف های 

آنهــا را شــنیده ام همــه آنهــا می گویند مــا بودجه و امکانات دولتی نمی خواهیم و تنها می خواهیم در زمان تجاری ســازی محصولات دانش بنیان با 

واردات برای ما مانع ایجاد نشــود.

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی با اشــاره به ســایر موانع در مســیر دانش بنیان ها گفت: زمانی برای اعضای هیأت علمی برای تأســیس شرکت دانش 

بنیان محدودیت بود که این محدودیت برداشــته شــد. اما اکنون کارمند دانشــگاه هم اگر در این شرکت دانش بنیان کار کند، ســازمان بازرســی به 

عنوان شــغل دوم کارمند اجازه فعالیت نمی دهد. این مانع و محدودیت باید رفع شــود. در واقع با دســت خودمان کاری می کنیم که نخبگان نتوانند 

در حــوزه دانش بنیان کار کنند.

وی افزود: حکمرانی ســلامت یکی از راهکارهای آن رفع موانع اســت. نکته دیگر تمرکز بر فناوری های پیچیده اســت. اقتصاد امروز دیگر مبتنی بر 

نفت و منابع نیســت بلکه مبتنی بر فناوری های پیچیده اســت. درآمدهایی که چین و ژاپن و بعضی از کشــورهای منطقه از فناوری های پیچیده در 

این ســال های اخیر را ببینید که اصلاً با درآمدهای نفتی قابل مقایســه نیســت.

خسروپناه گفت: ما باید در حوزه ســلامت و علوم پزشــکی به ســمت فناوری های پیچیده برویم که درآمد زایی داشــته باشــد. اکنون بحث توریســم 

درمان یک امر مهمی در دنیا اســت. فرض کنید در آبادان و خرمشــهر بهترین بیمارســتان ها ســاخته شــود می تواند چقدر درآمدزایی برای کشــور به 

همراه داشــته باشــد. این موارد حوزه هایی اســت که وزارت بهداشت می تواند تمرکز کند.

وی یادآور شــد: اگر بخواهیم در حوزه ســلامت به مرجعیت علمی برســیم یکی از راه های آن حفظ کرامت پزشــکان و دانشــمندان علوم پزشــکی است. 

حفــظ کرامت معنی اش این نیســت که فقــط در هفته پژوهش، تکریم کنیم.

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی افزود: به عنوان نمونه در یک بیمارســتان یک تخلفی یا شــبهه تخلفی رخ داده اســت شرایط قانونی آن مشــخص 

اســت، شــاکی می تواند شــکایت کند و هیأت نظارت وزارت بهداشــت هم وجود دارد اما اینکه یک دادیار با بی حرمتی با پزشــک برخورد کند و پزشــک 

را مدتی یک ســلول نگهدارد تا شــبهه رفع شــود، مصداق بی حرمتی به پزشــک اســت. ما چطور انتظار داشــته باشــیم پزشکان با انگیزه کارشان را انجام 

دهنــد در حالــی که این بی حرمتی ها رخ می دهد.

وی گفت: ما در شــورای عالی انقلاب فرهنگی مصوب کردیم هر ســال ۲۰ درصد ظرفیت پزشــکی افزایش پیدا کند اما این مصوبه یک پیوســت هم 

دارد و آن این اســت که ســازمان برنامه و بودجه زیرســاخت های دانشــگاه های علوم پزشــکی را تقویت کند. زیرساخت ها تقویت نمی شود، تعداد 

دانشــجو افزایش پیدا می کند و یک دفعه حجم عظیمی از دانشــجویان با کمترین امکانات از نظر اســتاد و درمانگاه و بیمارســتان و کلاس مواجه 

می شــوند و دانشــگاه می خواهد این دانشــجویان را به پزشک آینده کشور تبدیل کند.

خسروپناه افزود: کرامت پزشــکان یعنی اینکه در کنار افزایش ظرفیت دانشــجویان، زیرســاخت های آموزش دانشــجو هم فراهم شــود. در سفرهای 

اســتانی خود با اســاتید علوم پزشــکی صحبت کردم، این اســتادان تاکید کردند که امکانات لازم برای تربیت دانشــجو وجود ندارد. ای کاش آن زمان که 

این مصوبه تصویب می شــد این تاکید مضاعف را به ســازمان برنامه و بودجه اعلام می کردند.

وی خاطرنشان کرد: علاوه بر آن یکی از علل کاهش پزشکان، مهاجرت است. راه مقابله با مهاجرت افزایش ظرفیت پزشکی نیست. راه مقابله با مهاجرت 

تکریم و حفظ کرامت پزشکان و استادان دانشگاه است. آنها باید احساس هویت کنند. برخی از موانعی که در تعارض با این احساس هویت است باید 

رفع شود.

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: ما در شورای عالی انقلاب فرهنگی کمیسیون سلامت و علوم پزشکی را با هدف تعریف این مسائل راه اندازی 

کردیم. میزهای تخصصی این کمیسیون باحضور متخصصان شکل گرفته است تا متخصصان این موانع را رفع کنند.

وی با اشاره به ثبت کرسی های نظریه پردازی در علوم انسانی و علوم اسلامی گفت: ثبت کرسی های نظریه پردازی در علوم پزشکی از سوی وزارت 

بهداشت ارائه شود و اساتید برجسته علوم پزشکی می توانند این کرسی ها را به نام خود ثبت کنند. یکی از شرایط مالکیت معنوی ثبت کرسی های 

نظریه پردازی است.

انتخاب روسای دانشگاهها 
با توجه به ارزیابی عملکرد

به نقل از وزارت علوم، محمدعلی زلفی گل در ســومین نشســت شــورای 

راهبری توســعه مدیریت وزارت علوم با تاکید بر جدیت در نظارت، 

مرکــز نظــارت، ارزیابی و تضمین کیفیت عتف را مکلف کرد با مشــارکت 

مشــاور برنامه ریزی و مدیریت راهبردی وزیر علوم، شــاخص های 

اختصــاص را مبتنی بــر اهداف حوزه ها مورد بازنگری قرار دهند.

وی بر لزوم برگزاری دوره های آموزشــی ارزیابی عملکرد دســتگاه های 

اجرایی )جشــنواره شــهید رجایی( و توانمندسازی ویژه کلیه یاوران علمی 

با همکاری ســازمان اداری و اســتخدامی کشور نیز تأکید کرد.

زلفی گل با اشــاره به ارزیابی عملکرد رؤســای دانشــگاه ها گفت: نتایج این 

ارزیابی در آینده در مســائلی همچون انتخاب روســای دانشگاه،  ارتقای 

جایگاه و مورد توجه قرار گرفتن عملکرد روســای دانشــگاه مدنظر قرار 

خواهــد گرفــت و قطعاً این موضوع باعــث ایجاد تحرک در عملکرد آنها 

خواهد شد.

وزیر علوم در اشــاره به اهمیت بهره وری گفت: اگر به سراغ بهره وری 

نرویم،   این موضوع موجب ســهل انگاری در مؤسســات بزرگتر،   به این 

دلیل که همواره در مجموع حائز رتبه های برتر هســتند، خواهد شــد. 

بنابرایــن در مبحــث بهره وری باید به گونه ای عمل شــود تا مدیران در 

اســتفاده از منابــع و امکانات موجود بــه گونه ای دقیق عمل نمایند تا 

بیشــترین کارائی و اثربخشی حاصل شود.

وزیــر علــوم تاکید کرد: به دلیل اهمیت موضوع فســاد )هر چند که 

اندک باشــد( و مدیریت تعارض منافع )از شــاخص های ارزیابی عملکرد 

در جشــنواره شــهید رجائی(، طرح پژوهشی یا رساله دکتری با موضوع 

احصــای گلوگاه های فســادخیز و مصادیق مدیریت تعارض منافع وزارت 

عتف تعریف شــود تا بتوان به نحو مطلوبی از نتایج آن بهره مند شــد.

در ادامــه نشســت علی خطیبــی معاون اداری، مالی و مدیریت منابع 

وزارت علوم نیز گزارشــی در خصوص تکلیف قانونی تشــکیل جلسات 

شــورای راهبری توســعه مدیریت، اهداف شورا، و تغییرات جدید در 

ســاختار آن را ارائه داد.وی گفت: در این دوره، تأکید خاص ســازمان 

اداری و اســتخدامی کشــور روی الگوی عمومی تحول نظام اداری است. 

ایــن الگو که در شــورای عالی اداری بــا تأکید رییس جمهور به تصویب 

رســیده اســت، از طریق این شوراهای راهبری تحول اداری در مجموعه 

وزارتخانه ها و دســتگاه ها اجرایی خواهد شد.

وی افزود: انتظار می رود موضوعات این شــورا بیشــتر به سمت مباحث 

تحولی برود. در ســایر موضوعات هم طبیعتاً از ظرفیت شــورا اســتفاده 

خواهــد شــد ولی اولویت با موضوعــات تحولی و ناظر بر تحول خواهد 

بود.در ادامه نشســت مذکور روح الله رازینی رئیس مرکز نظارت و 

ارزیابــی وزارت علــوم با بیان ایــن که در دور جدید، موضوعات عملکرد 

و بهره وری همواره مورد تأکید مقام عالی وزارت بوده اســت، اظهار 

کــرد: یکــی از عواملی کــه زمینه مدیریت عملکرد را در وزارت عتف 

فراهم می نماید، جشــنواره شــهید رجائی اســت که سال ها است در کشور 

برای ارزیابی عملکرد ســطوح مختلف دســتگاه های اجرایی اجرا می شود.

وی افزود: در همین راســتا در یکی دو ســال اخیر موضوع ارزیابی 

عملکــرد بــه صورت جدی در دســتور کار مرکز نظارت، ارزیابی و تضمین 

کیفیــت عتــف قرار گرفــت. در واقع از منظر مرکز نظارت، ارزیابی و 

تضمین کیفیت موضوع ارزیابی عملکرد و جشــنواره شــهید رجائی نه 

بــه عنــوان یک تکلیف قانونی، بلکه به عنوان زمینه ای برای پیاده ســازی 

مدیریــت عملکــرد و وضعیت مطلوب وزارت عتف مورد توجه قرار 

گرفته اســت.رازینی توضیحاتی درباره گزارش عملکرد وزارت علوم در 

ســال ۱۴۰۱ بر اســاس شاخص های ابلاغ شده توسط سازمان اداری و 

اســتخدامی کشــور و جایگاه وزارت عتف در این جشنواره ارائه کرد.

تأثیر تلاوت قاریان قرآن 
باید تشکیل »لشکر مدافع 
آرمان های انقلاب« باشد

حجت الاسلام خاموشــی معتقد است تلاوت تأثیرگذار 

تلاوتی اســت که موجب تربیت قرآنی افراد و »شــکل 

دادن لشــکر یاران ولی فقیه و مدافعان آرمان های انقلاب 

اسلامی« باشد.

هجدهیمن نشســت تخصصی اســاتید قرآن کریم ششــم تا هشتم دی ماه 

برگزار شد.

موضوع این دوره از نشســت ها »تأثیرگذاری تلاوت بر مخاطب« بود.

حجت الاســلام ســید مهدی خاموشی، رئیس سازمان اوقاف و نماینده ولی 

فقیه، یکی از ســخنرانان اختتامیه این نشســت بود که حول موضوع این 

نشســت به سخنرانی پرداخت.

رهبر معظم انقلاب می خواهند »وَ الَّذینَ مَعَهُ«1 ها را درســت کنند. 

اینکــه می فرماینــد من قاری و حافــظ می خواهم، یعنی من آدم عامل به 

قرآن می خواهم. چون »ربَُّ تالِ القرآنِ و القرآنُ یلَعَنُهُ ؛ اى بســا قرآن 

خــوانى که قرآن لعنتــش مى کند.« را که حضرت آقا نمی فرمایند.

ما چه کســی را می خواهیم؟ آن عامل به مفهوم قرآن را می خواهیم. 

می خواهیم ســبک زندگی قرآنی در ایران و انقلاب اســلامی زبانزد 

جهانیان شــود. »والذین معه«؛ آنان که با ابراهیم )ع( بودند، در خط 

ایشــان سترگ ایســتادند. »إذْ قاَلوُا لقَِوْمِهِمْ«؛ »إذ قال« نمی گوید. اگر 

رهــبر انقــلاب چفیه می اندازد و می گویــد از غزه دفاع می کنیم، معنایش 

همین اســت. معنایش این اســت که حضرت امام در اول انقلاب فرمود 

ما با آپارتاید و صهیونیســتها سر ناســازگاری داریم. عجیب اســت در 

ماجــرای طوفــان الأقصی پارلمان آفریقــای جنوبی قطع ارتباط با اسرائیل را 

تصویب می کند.

بحث » وَ الَّذینَ مَعَهُ« بســیار پر اهمیت اســت. در بحث قرائت قرآن 

بایــد کاری کنیــم که ولایت فقیه ما و ولی فقیه ما احســاس جمعیت 

غفیر )جمعیت زیاد( در امتش کند. شــما باید لشــکر درســت کنید. لشکر 

مدافع آرمان های انقلاب.

هنر قرائت بســیار چیز خوبی اســت. مســجد اگر صرفاً زیبا باشد، داخلش 

عکس می اندازند. اما قرآن فرموده »أجََعَلتْمُْ سِــقَایةََ الحَْاجِّ وَ عِمَارةََ 

المَْسْــجِدِ الحَْــراَمِ کمََنْ آمَــنَ بِاللهِّ وَالیَْوْمِ الآخِرِ؛ آیا آب دادن به حاجیان 

و عمارت مســجدالحرام را با ایمان به خدا و روز قیامت و جهاد در 

راه خدا برابر می دانید؟« از مســجد الحرام بالاتر داریم؟ می فرماید آیا 

ایــن دو برابرنــد؟ یک نفر را به خــط بیاوری، برابری می کند با این طرف 

آیه شریفه »أجََعَلتْمُْ سِــقَایةََ الحَْاجِّ وَ عِمَارةََ المَْسْــجِدِ الحَْراَمِ کمََنْ آمَنَ 

بِاللهِّ وَالیَْوْمِ الآخِرِ«. انقلاب اســلامی این شــعار را دارد. پس قاری ای که 

می خواهد لشــکر درست کند.  

در آیــه آخر ســوره صف می فرماید »یاَ أیَُّهَــا الَّذِینَ آمَنُوا کُونوُا أنَصَْارَ اللَّهِ 

کَــمَا قـَـالَ عِیسَ ابنُْ مَرْیـَـمَ للِحَْوَارِیِّینَ مَنْ أنَصَْارِی إِلَ اللَّهِ قاَلَ الحَْوَارِیُّونَ 

نحَْنُ أنَصَْارُ اللَّهِ«. آیات قرآن می خواهد انصاری إلی الله درســت کند. 

این آیه را در کنار آیه ســوره آل عمران بگذارید. »فلَمَاَّ أحََسَّ عِیس  

مِنْهُــمُ الکُْفْــرَ قالَ مَنْ أنَصْارِی إِلَ اللَّــهِ قالَ الحَْوارِیُّونَ نحَْنُ أنَصْارُ اللَّهِ«. 

»مَنْ أنَصْارِی إِلَ اللَّهِ«؛ زمانی که عیســی از آنان احســاس کفر کرد، 

گفت: ]برای اقامه دین و ســلوک و حرکت[ کیانند یاران من به ســوی 

خدا؟ حواریون گفتند: ما یاران خداییم. »مَنْ أنَصْارِی إِلَ اللَّهِ« شــعار 

اولیای الهی به تمام تابعین و یاران خودشــان اســت. حضرت آقا می گویند 

»مَنْ أنَصْارِی إِلَ اللَّهِ« چه کســی در راه خدا مرا کمک می کند؟ تلاوت 

مؤثر باید این لشــکر را درســت کند. آدم ها را صابر کند. آدم ها را اهل 

تحمل کند. برای او معاد جدی باشــد. شــما قرآن را تلاوت می کنید برای 

مخاطبی که معاد برایش جدی شــود. قوانین و رضایت خدا جدی شــود. 

صراط مســتقیمی که به ســمت نور و رضایت حق می رود، جدی شــود. 

بگوید این کمال اســت. چیز دیگری کمال نیســت. این تربیت دینی برای 

مخاطب شما باشد.

رهزن شــما، صرف حرفه ای عمل کردن اســت. این حرفه ای عمل کردن را 

کنار بگذارید. زیبایی نمک اســت. ســفره اگر آرایش مزه نداشــته باشد، 

آدم غذا نمی خورد. اما تمامش که آن نیســت. غذای روحی می دهید که 

کلام الله المجید اســت. »فضَْلُ القُرآنِ عَلى ســائرِِ الکَْلامِ کَفَضْلِ اللهِّ  عَلى 

خَلقِْهِ«. خدا غنای مطلق اســت، کلام او هم غنای مطلق اســت. با قرآن 

گره بزنید وجود این افراد را، خیلی کار می برد اما از شــما بر می آید، 

بنشــینید و حوصلــه کنید. تربیت قرآنــی معنا دارد. کار ما تربیت قرآنی 

اســت که باید مؤثر واقع شــود. قرائت تأثیرگذار یعنی قرائت برای تربیت 

نســل در راستای تربیت قرآنی.

یک زمانی گفتند برای شهید حاج قاسم سخنرانی کن. تصور کردم باید 

به دنبال آیاتی باشم که ایشان در وجود خودش زنده کرد. شمردم بیش 

از 30 آیه بود. اما گفتم بیشتر است. هرچه آیات قتال و مجاهدت و 

مقاومت و نماز و ... را بیاور. حاج قاسم این بود. ما در تربیت قرآنی می 

گوییم اگر هرکه یک آیه را در خودش زنده کند، اهل نجات است.

»نیسان آبی۲«؛ خالی تر و 
بی محتواتر از قبلی/ هیچ 
ردپایی از خانواده نیست
»نیسان آبی« در فصل اول با منوچهر هادی شکست خورد و این روزها 

مسعود اطیابی این بار را بر دوش می کشد. هادی یکی از مشکلاتش 

در کارگردانی عدم پایبندی به یک خط مشخص داستانی است و همین 

اتفاق را بارها در جریان سریال »دل«، »عاشقانه« و »گیسو« شاهدش 

بودیم و این روزها می توان این سردرگمی را در فصل دوم به کارگردانی 

اطیابی با تجربه هم دید.مسعود اطیابی با »هتل« این روزها به دنبال 

تسخیر گیشه است و معمولاً در فضای سینما توانسته به اتفاقات خوبی 

دست پیدا کند. اما در فضای سریال سازی خیلی خوب عمل نکرده 

همان طور که در »کامیون« نوروزی هم این اتفاق افتاد. مجموعه طنزی 

که درباره پیشکسوت فوتبالی که مدتی روی کامیون باربری کار می کند و 

پس از آشنایی با سه دانشجو که صاحبخانه به دلیل مشکلاتی اثاثیه شان را 

به خیابان ریخته است، درگیر ماجراهایی می شود؛ آنجا هم سریالِ اطیابی 

از متن آشفته و سوژه های ناپخته و کاراکترسازی های سطحی، بازی های 

ضعیف و کارگردانی سردستی برخوردار بود و دوباره در »نیسان آبی2« 

هم گرفتار این مشکلات است.
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منطقه ییلاقی خورگام کجاست؟

منطقه ییلاقی خورگام در حدود ۴۰ کیلومتری شهرســتان رودبار، در منطقه ی عمارلو و در ارتفاعی بالاتر از ۲۰۰۰ متری ســطح دریا قرار دارد.

خورگام به معنای جای پای خورشــید یا مانند خورشــید اســت. در اکثر روزهای بهار و تابســتان، ابرهای ســفیدرنگ در حال گذر از آســمان آبی این ییلاق 

هستند.

از جاذبه های طبیعی خورگام می توان به زمین های کشــاورزی، چمنزار، جنگل و دریاچه اشــاره کرد که همین موضوع باعث شــده اســت، به عنوان 

یکی از معروف ترین جاهای دیدنی رودبار شــناخته شــود.

اگر بخواهیم درباره موقعیت مکانی خورگام برایتان بگوییم بهتر اســت که با تقســیم بندی های آن نیز آشــنا شــوید.

این منطقه در شــمال ایران و اســتان گیلان قرار دارد. شهرســتان رودبار گیلان و زیتون های خوش طعم و چشــم اندازهای زیبایش را نیز به احتمال زیاد 

می شناســید.رودبار دارای ۴ بخش اســت. خورگامی که از آن صحبت می کنیم یکی از بخش های  این شهرســتان اســت که در نیمه شرقی آن قرار دارد. 

مرکز بخش خورگام نیز بره سر یا براسر اســت.

این بخش دو دهستان با نام های دهستان خورگام و دهستان دلفک و ۴۳ روستا دارد. این منطقه و ییلاق چشم نواز آن، از شمال به قله درفک می رسد، 

از جنوب در بخش عمارلو ادامه پیدا می کند و از غرب با بخش رحمت آباد و بلوکات و همچنین از شرق با بخش دیلمان سیاهکل همسایه است.

منطقه ییلاقی خورگام، در شهرستان رودبار استان گیلان قرار دارد.

از لحاظ مسافت، این منطقه در حدود ۴۰کیلومتری شهرستان رودبار قرار دارد و با جاذبه هایش، منطقه محبوب گردشگری و از جاهای دیدنی رودبار به 

شمار می رود.

حالا می دانیم خورگام کجاست و در کدام قسمت استان سرسبز گیلان جای گرفته است.

بیایید با این منطقه بیشتر آشنا شویم و درباره جریان خوش زندگی در آن بدانیم. آب وهوای این منطقه معتدل کوهستانی است.

وسعت خورگام در حدود ۲۸۵ کیلومتر مربع است و همان طور که گفتیم آن را در حوالی شهرستان رودبار خواهید یافت. ارتفاع ییلاق خورگام، بیش از 

۲هزار متر از سطح آب دریا است.

این ییلاق، با هوا و منظره های روح انگیزش، با کشتزارها، چمنزارها و تنوع درختان و طبیعتش، آسودگی و شادابی را به مسافرانش هدیه می دهد.

گل ها و گیاهان گوناگون را در این منطقه خواهید دید.

از گیاهان دارویی مثل بابونه و گل گاوزبان گرفته تا درخت های راش و بلوط. علاوه بر پوشش گیاهی متنوع، این ناحیه محل زندگی انواع مختلفی از 

جانوران است.

از جانورانی که در این خطه زندگی می کنند می توانیم به سنجاب، گراز، موش خرما، روباه و مارهای سمی اشاره کنیم.

همچنین می توانید حضور و صدای پرندگان زیبا و خوش آواز را هم در ییلاق حس کنید. تیهو، کبک، قمری، هدهد و بلدرچین، جزو پرندگانی به شمار 

می روند که اینجا زندگی می کنند.

تپه مارلیک رودبار کجاست؟

تپه مارلیک یکی از ۵ تپه باســتانی اســت که در دره گوهررود در اطراف رودبار واقع شــده اند؛ دره ای خوش آب و هوا که برای ســال ها محل ســکونت 

اجداد ثروتمند گیلانی ها بوده.زینب بیجار، پیلاقلعه، دوربیجار و جازم کول، بقیه این تپه ها هســتند.در پاییز ســال ۱۳۴۰ش، هیاتی به سرپرســتی دکتر 

عزت الله نگهبان جهت بررســی و تحقیق عازم منطقه رحمت آباد رودبار شــد.

این حفاری که به مدت ۱۴ ماه از پاییز ۱۳۴۰ تا آخر پاییز ۱۳۴۱ ادامه داشــت، منجر به پیدا شــدن ۵۳ آرامگاه به طور منظم و پراکنده در ســطح تپه 

شــد.این آرامگاه ها عموما از ســنگ و گل ســاخته شــده بودند.در ســاخت این آرامگاه ها از تخته ســنگ های بزرگ طبیعی که در سطح تپه وجود داشته، 

اســتفاده  شــده.در بعضی قســمت ها هم از ســنگ های زرد رنگی اســتفاده شــده که از ۱۵کیلومتر دورتر و از دره کوری روخان به این محل انتقال 

یافته اند.حفــاری تپــه مارلیک برای دکــتر نگهبان و همکارهایش یک دردسر بزرگ بود.

از درگیری ها و بی مهری های اهالی روستا که به تحریک قاچاقچی ها انجام می شد، تا تهمت ها و دردسرهایی که باعث و بانی اش مقام های دولتی بودند 

و به دادگاهی شدن دکتر و همکارهایش کشید؛ دردسری بزرگ که به نتیجه اش می ارزید.در گذشته، تپه مارلیک محل زندگی مارها و موش ها بود و 

بعضی معتقدند این محل به این خاطر مارلیک نام گرفته.بعضی ها می گویند مارلیک تغییر یافته مارد لیک به معنای قوم مارد است.از این منطقه تعداد 

زیادی ظروف و اشیای سیمین و زرین به دست آمده که نشانگر ثروت فراوان ساکنان آن است.قدمت این آثار به حتی بیش از ۳ هزار سال پیش یعنی 

اواخر هزاره دوم و اوایل هزاره اول پیش از میلاد مسیح می رسد.

شهرستان رودبار یکی از کهن ترین مناطق ایران است که قدمت برخی از آثار باستانی کشف شده در آن، به دوران پارینه سنگی می رسد.

محوطه باستانی تپه مارلیک یا چراغعلی تپه از برجسته ترین دیدنی های رودبار است که در کرانه شرقی سفیدرود و در دره گوهر رود قرار دارد و 

قدمت آن به حدود ۳۰۰۰ سال پیش می رسد.طبق بررسی پژوهشگران، نام مارلیک از دو واژه مار و لیک )به معنی سوراخ( گرفته شده است چرا که در 

گذشته این منطقه محل زندگی مارها بوده است و گروهی دیگر از پژوهشگران نام مارلیک برگرفته از قوم »آمارد« )که در گذشته در این مکان زندگی 

می کردند( می دانند که از ترکیب دو واژه مارد )اشاره به آماردها( و لیک )قوم( ساخته شده است.محوطه باستانی تپه مارلیک تا سال ۱۳۴۰ ناشناخته 

بود و مردم محلی، گه گاه اشیایی در آن پیدا می کردند و می فروختند تا اینکه در سال ۱۳۴۰ گروهی از باستان شناسان به سرپرستی دکتر عزت الله 

نگهبان به این منطقه آمدند و به کاوش آن پرداختند و مشخص شد که تپه مارلیک بقایایی ارزشمند از تمدنی باستانی را در دل خود دارد.در تپه مارلیک 

۲۵ آرامگاه کشف شد که چند استخوان انسان به همراه اشیا ارزشمندی به دست آمد.

محققان معتقدند آثار کشف شده در این منطقه به فرمانروایانی تعلق دارد که در اواخر هزاره دوم قبل از میلاد در این ناحیه حکومت می کردند، 

همچنین به دلیل وجود اشیا در آرامگاه ها، دریافتند که در آن زمان مردم اشیای متعلق به مردگان خود را همراه جسد آن ها دفن می کردند.

اشیای به دست آمده در محوطه باستانی تپه مارلیک شامل ظروف سفالی، دکمه های تزئینی، جام های چینی، شیشه ای، طلایی، نقره ای و مفرغی، 

مجسمه های برنزی و سفالی، شمشیرها و سرنیزه ها و بسیاری آثار دیگر می شود؛ همچنین پارچه هایی نیز در این منطقه کشف شد که نشان از هنر 

بافندگی اقوام آن زمان دارد.

کشتی غول پیکیری که 
می تواند کشتی های دیگر 

را حمل کند

بوکا ونگارد )قبلا داک وایز ونگارد( یک کشــتی باربری ســنگین نیمه 

شــناور اســت. این کشــتی بزرگترین نمونه ساخته شده در نوع خود است 

 BOKA( و توانایــی حمــل بــار تا وزن 110 هزار تن را دارد. بوکا ونگارد

Vanguard( برای حمل تاسیســات نفتی و گازی دریایی طراحی شــد، 

اما توانایی حمل کشــتی های دیگر و اســتفاده به عنوان تاسیســات 

حوضچه خشــک دریایی را نیز دارد.با افزایش اندازه تاسیســات نفتی و 

گازی دریایی، شرکت هلندی داک وایز شاهد بازاری برای کشتی هایی 

بود که توانایی حمل سکوهای نفتی بزرگ به مقصد خود را دارند، زمان 

و هزینه های حمل و نقل را کاهش می دهند و این امکان را فراهم 

می کنند تا سکوهای نفتی به صورت اقتصادی در یک کارخانه کشتی 

سازی ساخته شوند.داک وایز با همکاری شرکت فنلاندی دلتامارین، یک 

کشتی به نام type-O heavy-lift vessel را طراحی کرد که بعدا به داک 

وایز ونگارد تغییر نام داد. شرکت صنایع سنگین هیوندای با هزینه 240 

میلیون دلار ساخت این کشتی را بر عهده داشت.این پروژه در سال 

2012 تکمیل شد. بین سال های 2013 تا 2018 این کشتی با نام داک وایز 

ونگارد فعالیت می کرد و از سال 2018 تاکنون به نام بوکا ونگارد مشغول 

خدمت است.

هواپیمای غول پیکری که 
بدون خلبان پرواز می کند

تاکنــون مطالعات زیادی برای ســاخت هواپیماهای تجاری بال ترکیبی 

انجام شــده اما هنوز هیچ کدام از آن ها به نتیجه نرســیده اند. بااین حال، 

شرکت نوپایی بنام ناتیلوس قصد دارد شــانس خود را در این زمینه 

امتحــان کنــد. این شرکت به دنبال توســعهٔ هواپیمای بال ترکیبی عظیمی 

اســت که می تواند هواپیماهای باری را متحــول کند. همچنین هواپیمای 

ناتیلــوس می توانــد به طور کاملاً خــودکار و بدون نیاز به خلبان پرواز کند 

اما تا زمانی که اجازهٔ این نوع پرواز داده نشــود، هواپیما از راه دور 

کنــترل خواهد شــد. خلبانان زمینی می تواننــد این هواپیمای عظیم الجثه را 

از راه دور کنــترل کنند.

هواپیــمای ناتیلــوس اما یک رؤیا نیســت و پروتوتایپ اندازه واقعی آن 

اوایل امســال به آســمان رفته اســت. این استارتاپ که در سن دیگو واقع 

اســت، مدعی اســت هواپیمای بال ترکیبی آن ۶۰ درصد ظرفیت بار 

بیشــتری نســبت به هواپیماهای باری کنونی خواهد داشت درحالی که 

۵۰ درصــد هم دی اکســید کربن کمــتری تولید می کند. به لطف طراحی 

بــال ترکیبی و بدنهٔ لوزی شــکل ایــن هواپیما، محموله ها که معمولاً در 

جعبه های مســتطیلی بســته بندی می شوند راحت تر در داخل هواپیما 

جــای می گیرنــد و امکان پرواز کارآمدتــری را برای هواپیما فراهم می کنند.

بــه گفتــهٔ مدیرعامل شرکــت ناتیلوس، جابجایی بارها از طریق دریا ۱۳ 

برابر ارزان تر از حمل ونقل هوایی اســت اما ۵۰ برابر زمان بیشــتری 

می برد. این شرکت قصد دارد با توســعهٔ هواپیمای نوآورانهٔ خود که 

هزینه هــا را ۶۰ درصد کاهــش می دهد، صنعت حمل ونقل هوایی را 

متحول کند. این هواپیما در داخل ۵۰ درصد حجم بیشــتری دارد و 

بنابرایــن، میــزان باری که در هر پرواز جابجا می شــود را دو برابر می کند. 

همچنیــن این هواپیمای انقلابی می تواند ظرف ۳۰ ســاعت از اقیانوس 

آرام عبور کند که بســیار کمتر از هواپیماهای مســافربری کنونی اســت.

ازآنجایی کــه هواپیمای ناتیلــوس نیازی به خلبان ندارد، کابین آن 

فاقد فشــار هوا و کنترل ارابه های فرود اســت. این هواپیمای خودکار 

۲۵ میلیون دلاری از طریق دریا به بنادر هدایت شــده و کالاهای 

ارزشــمندتری نسبت به کشــتی ها مثل مواد غذایی فاسدشدنی، وسایل 

نقلیــه و دارو را حمــل خواهد کرد. هواپیــمای ناتیلوس اما تنها هواپیمای 

نوآورانه ای نیســت که قصد دارد طی ســال های آینده راهی آسمان شود 

زیــرا مــا به تازگی طــرح هواپیمای مافوق صوت اورچر را هم دیده ایم که 

اولین پرواز خود را در ســال ۲۰۲۷ انجام خواهد داد و حداکثر سرعت آن 

۲۱۰۰ کیلومتر بر ســاعت خواهد بود.

پروژکتور ۴K ال جی معرفی شد

 CineBeam Qube ۴ جدید به نامK 2024، علاوه بر نســل جدید تلویزیون های خود، از یک پروژکتور CES ال جی در آســتانه برگزاری نمایشــگاه

رونمایــی کــرد. البتــه کــره ای ها قیمت و تاریخ عرضــه این پروژکتور را در همان CES 2024 اعلام خواهند کرد.

پروژکتور جدید ال جی از طراحی مکعبی شکل بهره می برد و به فناوری های پیشرفته مجهز شده است. این محصول یک دسته عجیب دارد که مشابه 

آن را کمتر در دنیای پروژکتورها دیده ایم.پروژکتور جدید ال جی قابل حمل و با وزن ۱.۳۶ کیلوگرمی است و میتوانید به راحتی آنرا جابجا کنید. 

همچنین طراحی مکعبی شکل این پروژکتور به شما اجازه می دهد که آن را در محل های مختلف قرار دهید. طبق ادعای ال جی، با یکی از کوچک 

ترین پروژکتورهای بازار روبرو هستیم.ال جی CineBeam Qube می تواند محتوا را با رزولوشن ۴K UHD با حداکثر اندازه ۱۲۰ اینچ نمایش دهد. این 

پروژکتور از یک منبع نور لیزر RGB بهره می برد، نسبت کنتراست ۴۵۰,۰۰۰ دارد و همچنین ۱۵۴ درصد گاموت رنگی DCI- P3 را پوشش می دهد.

پروژکتور جدید ال جی سیستم عامل LG WebOS 6.0 را به طور پیش فرض اجرا می کند که از طریق آن می توانید به سرویس های استریم محبوب 

مانند نتفلیکس، دیزنی پلاس، آمازون پرایم ویدیو و همچنین یوتوب دسترسی پیدا کنید.پروژکتور ۴K جدید ال جی از قابلیت تنظیم نور خودکار بهره 

می برد که با استفاده از الگوریتم های مخصوصی، نور را تنظیم می کند؛ این ویژگی را پیش ازاین در پروژکتورهای گران قیمت ال جی دیده بودیم.

درحال حاضر قیمت و تاریخ عرضه پروژکتور ال جی CineBeam Qube اعلام نشده است؛ با این  وجود همانطور که گفتیم، کره ای ها در نمایشگاه 

CES 2024 اطلاعات کامل مربوط به این پروژکتور را اعلام خواهند کرد.
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اقتصاد

پول یارانه ها چگونه تامین 
می شود؟

۲۰ آبان پس از واریز نشدن یارانه برخی از افراد شبهاتی نظیر عدم تأمین 

مالی سازمان هدفمندی یارانه ها مطرح شد؛ ظاهراً براساس قانون بودجه 

بخشی از پول یارانه ها از طریق شرکت ملی گاز تأمین می شود و عدم 

پرداخت بدهی پتروشیمی ها به شرکت ملی گاز مشکلاتی را برای سازمان 

هدفمندی یارانه ها ایجاد کرده است.

بدهی شرکت های پتروشیمی بابت نرخ خوراک به شرکت ملی گاز موجب 

شده بود تا حساب برخی از مجتمع های پتروشیمی مسدود شود که 

دبیرکل انجمن کارفرمایی پتروشیمی این موضوع را تأیید کرد.

همان موقع احمد مهدوی ابهری، دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت 

پتروشیمی در پاسخ به این سوال که آیا شرکت های پتروشیمی مبلغ بدهی 

خود را به شرکت ملی گاز پرداخت کرده اند یا خیر و موضوع مسدود 

شدن حساب پتروشیمی ها چیست، گفت: علت مسدود شدن حساب 

پتروشیمی ها بدهی آنها به شرکت ملی گاز بود. من فکر می کنم دولت 

برای پرداخت مطالباتش به گندم کاران با مشکل مواجه شده بود به 

همین دلیل به شرکت های پتروشیمی فشار می آورد و این در حالی است 

که مجموعه پتروشیمی از دولت در بخش های دیگر طلب دارد.

وی ادامه داد: دولت اصلاً به بدهی اش به شرکت های پتروشیمی نگاه 

نکرد و فقط دنبال گرفتن طلبش از شرکت های پتروشیمی بود به همین 

دلیل حساب های برخی از شرکت های پتروشیمی را مسدود کرد. که البته 

این مشکل برطرف شده است.

ابهری تاکید کرد: به عنوان مثال مجتمع دماوند گاز را دریافت می کرد و 

در اختیار سایر پتروشیمی ها قرار می داد اما این مجتمع به عنوان بدهکار 

اصلی شناخته شد که خوشبختانه اکنون مشکل دماوند حل شده است.

به دنبال این موضوع و برطرف شدن، آن این احتمال داده شد که دیگر 

بدهی مابین پتروشیمی ها و وزارت نفت وجود نداشته باشد اما روز 

گذشته احمد مهدوی ابهری، دبیر کل انجمن کارفرمایی پتروشیمی در 

پاسخ به این سوال که آیا پتروشیمی ها بدهی ۸۰ همتی به وزارت نفت 

دارند، گفت: ما هیچ زمان ۸۰ همت بدهکار نبوده ایم و این موضوع 

ادعایی از سوی وزارت نفت است، زیرا از یک سو ۵۰ همت بابت اوره 

مطالبه داریم و از سوی دیگر مالیات بر ارزش افزوده طلبکار هستیم.

مهدوی ابهری در پاسخ به این سوال که بدون در نظر گرفتن مطالبات 

مقدار بدهی پتروشیمی ها به وزارت نفت چقدر است، خاطر نشان کرد: 

بدون در نظر گرفتن مطالبه ۵۰ همتی هم هیچ زمان بدهی ما به ۸۰ 

همت نرسیده است و هر چه هست به صورت جاری و ممکن است به 

۲۰ همت برسد، اما در حال چرخش است.

این صحبت های مهدوی ابهری نشان می دهد هنوز این بدهی وجود دارد 

بنابراین سوالی که مطرح می شود اینجا است که مبلغ یارانه ماهانه توسط 

سازمان هدفمندی یارانه ها چگونه تأمین می شود؟

چندی پیش علی عسکری رئیس سازمان سازمان هدفمند کردن یارانه ها 

چندی پیش اظهار کرد: در سازمان هدفمندی یارانه ها از ابتدای امسال 

تاکنون ۷۱ درصد منابع و حدود ۱۰۲ درصد مصارف را داشته ایم و این 

یعنی ۳۰ درصد انحراف یعنی ۱۰۶ هزار میلیارد تومان ناترازی در منابع 

و مصارف وجود دارد؛ بنابراین ناترازی در اقتصاد یکی از ریشه های اصلی 

مصائب و مشکلات اقتصادی است.

اکنون به نظر می رسد با بدهی ۲۰ همتی پتروشیمی ها به وزارت نفت، 

وزارت نفت هم نتواند به صورت کامل مطالبه سازمان هدفمندی یارانه ها 

را پرداخت کند و این سازمان مجبور است برای تأمین منابع لازم به سمت 

استقراض پیش می رود.

دانش جعفری »مشاور 
عالی« رئیس کل بانک 

مرکزی شد
محمدرضا فرزین طی حکمی داود دانش جعفری را به سمت 

مشاور عالی رئیس کل بانک مرکزی منصوب کرد.

به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، محمدرضا فرزین در مراسم معارفه 

دانش جعفری با اشاره به سوابق ایشان و تسط وی بر قانون جدید 

بانک مرکزی که پس از ابلاغ لازم الاجراست اظهار کرد: انشاالله بتوانیم 

از تجربیات ایشان برای اجرایی کردن هر چه بهتر قانون و استفاده از 

ظرفیت های آن برای پیشبرد اهداف اقتصادی بانک مرکزی بهره ببریم. 

گفتنی است، دانش جعفری که عضو هیأت علمی دانشکده اقتصاد 

دانشگاه علامه طباطبایی است، هم اکنون دبیر کمیسیون اقتصاد کلان 

مجمع تشخیص مصلحت نظام بوده و پیش از این مسئولیت هایی از 

جمله وزیرامور اقتصادی و دارایی در دولت نهم، مشاور اقتصادی وزیر 

بهداشت در دولت یازدهم، ریاست کمیسیون اقتصاد مجلس هفتم، نایب 

رئیسی کمیسیون تلفیق برنامه سوم و نایب رئیس کمیسیون اقتصادی 

دوره پنجم مجلس شورای اسلامی، ریاست بنیاد مسکن در دهه هفتاد و 

عضویت در شورای پول و اعتبار را در کارنامه سوابق اجرایی خود داشته 

است.

صنعت خودروی کشور 
رقابت پذیر نیست/ باید از 
مونتاژکاری فاصله بگیریم

مدیرکل دفترصنایع خودرویی وزارت صمت گفت: صنعت 

خودروی کشور رقابت پذیر نیست و این اصلی ترین مسئله 

این صنعت است که در قانون ساماندهی خودرو نیز مورد 

تاکید قرار گرفته است.

عبدالله توکلی لاهیجانی افزود: اگر بن سازه داخلی باشد می توان تنوع 

محصول را روی یک بن سازه مشترک ایجاد کرد و مدام آن را به روزرسانی 

کرد.وی ادامه داد: یکی از کلیدواژه های پرتکرار در قانون ساماندهی 

خودرو رقابت پذیری است که در ماده 2 قانون کاملا مورد تاکید قرار 

گرفته است.

توکلی لاهیجانی با اشاره به ظرفیت تولید سالانه 3 میلیون دستگاه 

خودرو در کشور؛ گفت: برای این میزان تولید، باید از مونتاژکاری فاصله 

بگیریم و ابتکار عمل بن سازه در اختیار خودمان باشد.

وی گفت: تحقیق و توسعه مشترک، خرید مشترک و تولید مشترک 3 حلقه 

مهم در زنجیره ارزش خودرو هستند که اگر در صنعت خودروسازی اجرا 

شوند می توان به هم افزایی و رقابت پذیری رسید. بسیاری از غول های 

خودروسازی دنیا، مراکز تولید مشترک دارند و توانسته اند مقیاس تولید 

را در این مراکز افزایش دهند.مدیرکل دفترصنایع خودرویی وزارت 

صمت افزود: سال 1397 تحویل خودرو در کشور به 700 هزار دستگاه 

کاهش یافت و حدود 200 هزار دستگاه هم خودروی ناقص در پارکینگ 

خودروسازان انباشته شد. در سال 1401 تولید مجددا افزایش یافت و به 

1 میلیون و 340 هزار دستگاه رسید، اما همواره نمودار تولید خودرو در 

کشور نوسان دارد و بالا و پایین می شود، زیرا زنجیره تامین مستقل و 

بن سازه ها داخلی نیستند.وی افزود: صرفا با افزایش تولید نمی توان بازار 

خودرو را مدیریت کرد و باید عرضه هم شفاف شود، از طریق ایجاد 

سامانه یکپارچه خودرو تلاش کردیم که عرضه را شفاف کنیم تا متناسب با 

توان تولید خودروسازان، فروش انجام شود.

چرا تخصیص ارز ۲۸۵۰۰ در بودجه ۱۴۰۳ ادامه یافت؟

معاون سازمان برنامه و بودجه گفت: افزایش نرخ ارز کالاهای اساسی از ۲۸۵۰۰ به ۳۸۵۰۰ موجب فشار هزینه ای ۳۵ 

درصدی به تامین کالاهای اساسی و نهاده های دامی وارداتی می شود.

حمید امانی همدانی معاون نظارت بر بودجه سازمان برنامه و بودجه گفت: کنترل تورم، تثبیت اقتصادی و پیش بینی درآمدهای واقعی و مصارف 

متناسب با آن از ویژگی های لایحه بودجه 1403 است. برای بازگشت به مدار رشد اقتصادی پایدار، مهار نوسان شدید متغیرهای کلان اقتصادی 

ضروریست. 

وی در پاسخ به این سوال که چرا دولت اختصاص نرخ ارز 28500 تومانی برای کالاهای اساسی را در لایحه بودجه 1403 ادامه می دهد ،  گفت:  افزایش 

نرخ ارز این کالاها از 28500 به 38500 موجب فشار هزینه ای 35 درصدی به تامین کالاهای اساسی و نهاده های دامی وارداتی می شود که دولت با 

آن موافقت ندارد. همانگونه که قبلا هم توضیح داده شد، دولت در سال جاری و در ادامه آن در سال آینده با توجه به تورم چند سال اخیر سیاست 

تثبیت اقتصادی را برای کنترل نوسانات شدید متغیرهای کلان اقتصادی اتخاذ کرده است.

امانی گفت: این سیاست در جهت پیش بینی پذیر کردن اقتصاد برای فعالان و ترغیب سرمایه گذاری به عنوان مهمتری منبع رشد اتخاذ شده است. 

وی افزود، تحقق 93 درصدی درآمد مالیاتی در 9 ماه سال جاری حاکی از هدفگذاری واقعگرایانه درآمدهای مالیاتی است. بر خلاف آنچه برخی رسانه 

ها تلقی کردند هیچگونه افزایش نرخ مالیاتی برای سال آینده صورت نگرفته است و افزایش درآمدهای مالیاتی عمدتا مبتنی بر شناسایی و جلوگیری از 

فرارهای مالیاتی و افزایش کوشش مالیاتی است.

بخشهای تولید صنعتی نیز همچنان از معافیتهای مندرج در ماده 132 قانون مالیاتهای مستقیم برخوردارند و تغییری در آن رخ نداده است. افزایش 

درآمدهای مالیاتی به عنوان سالمترین منابع بودجه همواره مورد تاکید ناظران و صاحبنظران اقتصادی بوده است.

معاون سازمان برنامه و بودجه،   یادآور شد: دولت در لایحه بودجه ابتدا پیش بینی کرده بود یک درصد به نرخ مالیات بر ارزش افزوده اضافه شود که 

صرف بودجه های عمرانی شود، اما نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی در بررسی بخش اول لایحه بودجه بر همسان سازی حقوق بازنشستگان به 

عنوان اولویت مهم برنامه هفتم تأکید کردند که دولت متعاقب آن در اصلاحیه منابع حاصل از افزایش 1 درصدی نرخ مالیات بر ارزش افزوده را به 

همسان سازی حقوق بازنشستگان اختصاص داد.

وی افزود: 375 هزار میلیارد تومان بودجه عمرانی برای سال آینده در نظر گرفته شده، همچنین درآمد مولدسازی دارایی ها که سال های قبل بیش 

برآوردی در مورد آن صورت گرفته بود برای سال 1403  واقع گرایانه پیش بینی شده است و با نهاد سازیهای انجام شده در قالب آیین نامه مولد سازی 

انتظار می رود در سال آینده تحقق بالالایی داشته باشد و این منابع صرف تکمیل طرحهای نیمه تمام و تادیه تعهدات دولت می شود.

امانی همدانی اظهار داشت: درآمدهای مالیاتی بودجه در 9 ماه سال جاری 93 درصد محقق شده و ما برای سال آینده تأکید بر دریافت مالیات از 

موارد فرار مالیاتی و گرفتن مالیات از اقتصاد پنهان هستیم  مجوز برداشت حداقل معادل 133 همت از صندوق توسعه ملی برای تخصیص به طرحهای 

عمرانی اولویت دار و محرک رشد اقتصادی اخذ شده است.

واردات خودرو در سال جاری هیچگونه ممنوعیتی بجز نکات فنی و استانداردی  ندارد اما تخصیص ارز به آن با رعایت اولویتهای مصارف ارزی کشور 

صورت می گیرد و در سال آینده هم چنین خواهد . اولویتهای اصلی کشور برای مصارف ارزی تامین کالاهای اساسی و نیز مواد اولیه و قطعات واسطه 

ای مورد نیاز تولید است و در مرحله بعد به سایر مصارف اختصاص می یابد. 

تصمیمات در مورد قیمت حاملهای انرژی فرابودجه ای است و در لایحه بودجه تصمیمی در این خصوص اتخاذ نشده است  بسیاری از سوء برداشتها 

ناشی از عدم توجه به تغییر رویه تدوین و بررسی بودجه در مجلس به موجب ماده 182 اصلاحی قانون آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی است 

که بررسی بودجه را دو مرحله ای کرده است. در مرحله اول جداول کلان منابع و احکام صرفا بودجه ای تصویب می شود و در مرحله بعد در چارچوب 

مصوبات مرحله اول، بودجه تفصیلی دستگاهها تهیه و تصویب می گردد.

افزایش دستمزد کارگران به اندازه کارمندان تخلف است
یک فعال کارگری با اشاره به ضرورت اجرای قانون در تعیین مزد ۱۴۰۳ گفت: ربط دادن حقوق کارمندان به کارگران 

بی معنا و به نوعی تخلف از قانون است، چرا که مزایای شغلی و درآمدی کارمندان بیشتر از کارگران است.

ناصر چمنی فعال کارگری با اشاره به اینکه انتظار جامعه کارگری از دولت برای دستمزد 1403 عمل به ماده 41 قانون کار است، گفت: متأسفانه 

دستمزد 1402 کارگران مطابق نرخ تورم و سبد معیشت تعیین نشد و با توجه به عدم کنترل تورم در کالاهای ضروری سفره جامعه کارگری روز به روز 

قدرت خرید این قشر کاهش یافت، همین مسئله منجر به این شد که کارگران برای تأمین معاش خود به شغل های دوم و سوم پناه ببرند.

وی با ابراز اینکه »در زمان حاضر تأمین هزینه اجاره بها و مسکن یکی از دغدغه های کارگران است«، گفت: متأسفانه بیش از نیمی از کارگران در کشور 

مستأجر هستند و با توجه به درآمدی که دارند اجاره بها برای آنها هزینه ای گزاف است و گاهی برای تأمین هزینه های مسکن به حاشیه شهر می روند تا 

از پس کرایه خانه و هزینه های رهن بربیایند.

چمنی با تأکید بر اینکه ماده 41 قانون کار به بحث هزینه سبد معیشت و تورم اشاره دارد، اظهار داشت: منظور از سبد معیشت هزینه های خوراک، 

درمان و مسکن کارگران است. با حقوق فعلی این سه مورد هم تأمین نمی شود چه برسد به آموزش، تفریح و پس انداز. هزینه درمان با توجه به 

پوشش های اندک سازمان تأمین اجتماعی مسئله مهم برای کارگران است که تعداد زیادی از کارگران با توجه به ناتوانی در تأمین هزینه درمان به سمت 

خوددرمانی پیش می روند.

این فعال کارگری با تصریح به اینکه »در زمان حاضر تورم حاکم بر جامعه بیش از 40 درصد است«، ادامه داد: کارمندان مزایا و پرداختی های متفاوتی 

از کارگران دارند. طبق گزارش های میدانی اکثر کارمندان با توجه به بیمه های تکمیلی که از سمت ارگان های مربوطه دارند هزینه درمان برایشان رایگان 

است، این درحالی است که کارگران از این مسئله محروم هستند، بنابراین ربط دادن حقوق کارمندان به دستمزد کارگران مسئله ای بی ربط است و خلاف 

قانون؛ باتوجه به اینکه دولت بارها اعلام کرده است که دغدغه کارگران را دارد انتظارمان این است در تعیین دستمزد 1403 به تمام این مسائل توجه 

شود.

چمنی با بیان اینکه جامعه کارگری منتظر برگزاری جلسه ای برای ترمیم مزدی 1402 بود اضافه کرد: متأسفانه جلسه ای برای ترمیم مزد برگزار نشد اکنون 

در سه ماه پایانی سال قرار داریم طبق سنوات قبلی جلسات کمیته مزد و شورای عالی کار می بایست طبق قانون به صورت منظم برگزار شود. جلسه روز 

گذشته شورای عالی کار پیرامون مزد منطقه ای بود که جامعه کارگری مخالف آن است، در شرایط فعلی امکان اجرای مزد منطقه ای وجود ندارد.

کاهش اقساط ماهانه 
وام نهضت ملی مسکن به 

۵میلیون تومان

مدیرعامل صندوق ملی مسکن از کاهش اقساط ماهانه 

وام نهضت ملی مسکن به ۵میلیون تومان در دو سال 

ابتدایی بازپرداخت این وام خبر داد.

محمدرضا مهدیار اسماعیلی در خصوص پیگیری ها درباره کاهش نرخ 

سود تسهیلات نهضت ملی مسکن،  اظهار کرد: جمع بندی در رابطه با نرخ 

سود تسهیلات طرح مذکور به عهده شورای پول و اعتبار است.

وی ادامه داد: قرار بر این شده است که اقساط وام نهضت ملی مسکن 

پلکانی شود؛  در این صورت وام گیرنده در ماه ها و سال های ابتدای دوره 

بازپرداخت تحت فشار ـ اقساط بالا ـ قرار نمی گیرد.

وی افزود: بر این اساس در دو سال ابتدایی بازپرداخت، اقساط حداکثر 

ماهانه 5 میلیون تومان است تا در توان متقاضیان نهضت ملی مسکن 

باشد.

مدیرعامل صندوق ملی مسکن اضافه کرد:  پس از دو سال نیز، اقساط 

به صورت پلکانی دریافت خواهد شد.

اسماعیلی با بیان این که فعلاًً سود تسهیلات نهضت ملی مسکن 18 درصد 

است، گفت: در رابطه با کاهش نرخ سود این تسهیلات، هنوز مصوبه ای 

از سوی شورای پول و اعتبار نداشته ایم. منابع مورد نیاز مابه التفاوت سود 

تسهیلات نیز به صورت الگوی قبلی که یک سوم از سوی بانک مرکزی، 

یک سوم صندوق توسعه ملی و یک سوم نیز از محل منابع صندوق ملی 

مسکن است، تأمین خواهد شد.

وی بیان کرد: قرار نیست نرخ سود 18 درصد کاهش یابد، بحث این است 

که یک گروهی که در زمان حاضر سود تسهیلات آنها 18 درصد است 

مشمول تسهیلات مسکن روستایی با نرخ 5 درصد شوند.
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اجتماعی و ورزشی

افزایش ۳۰ درصدی 
سرعت اینترنت همراه تا 

خرداد سال آینده

وزیر ارتباطات وفناوری اطلاعات گفت: بسته رایگان اینترنت 

به گونه ای است که بخش اصلی نیاز هموطنان به اینترنت را تا 

پایان سال تأمین کند.

عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص افزایش 

قیمت اینترنت اپراتورها گفت: با توجه به شرایطی که اپراتورها داشتند، 

افزایش قیمت اینترنت ناگزیر بود.وی افزود: ما با زیر قیمتی که اپراتورها 

درخواست کرده بودند موافقت کردیم و شرایطی نیز برای افزایش کیفیت 

پیش بینی کردیم و انشاالله تا خرداد سال آینده شاهد افزایش ۳۰ درصدی 

سرعت اینترنت همراه باشیم.زارع پور در ادامه در خصوص بسته رایگان 

اینترنت به مردم گفت: ما سمت مردم هستیم؛ از اپراتورها تعهد گرفتیم 

که بسته رایگان برای همه مردم فعال کنند.وی در پایان گفت: بسته 

طراحی شده به گونه ای است که بخش اصلی نیاز هموطنان به اینترنت تا 

پایان سال را تأمین کند.

بودجه افزایش ظرفیت 
۴۸۰۰نفری علوم پزشکی 

به وزارت بهداشت پرداخت 
نشد

به نقل از وزارت بهداشت، دکتر ابوالفضل باقری فرد با اشاره به عدم 

پرداخت بودجه افزایش ظرفیت پزشکی از پایش و نظارت مستمر 

دانشگاه های علوم پزشکی خبر داد.معاون آموزشی وزارت بهداشت، به 

عدم پرداخت بودجه افزایش ظرفیت پزشکی، بر اساس مصوبه شورای 

عالی انقلاب فرهنگی اشاره کرد و گفت: امسال دومین سالی است 

که وزارت بهداشت وظیفه خود را در جذب دانشجو به خوبی انجام 

داده و حتی بیش از آنچه در جدول مقرر بوده، در رشته های پزشکی 

و دندانپزشکی پذیرش دانشجو داشته است. بر این اساس ترم مهرماه 

دانشجویان آغاز شده و برخی از دانشگاه ها نیز در تلاشند تا برای ترم 

بهمن پذیرش دانشجو داشته باشند.وی افزود: این در حالی است که 

متأسفانه با وجود جذب حدود ۴ هزار و ۸۰۰ دانشجو بیش از ظرفیت 

سال های قبل طی دو سال، اما هیچ بودجه ای در این خصوص به معاونت 

آموزشی و دانشگاه های علوم پزشکی پرداخت نشده است.

باقری فرد، از نیازهای آموزشی دانشجویان در دانشگاه های علوم پزشکی 

خبر داد و گفت: دانشجویان نیازمند فضای آموزشی، کلاس، تجهیزات، 

فضای رفاهی و خوابگاهی هستند و طبیعی است که این امکانات 

باید قبل از ورود دانشجویان فراهم شود. از این رو لازم است مبالغ 

مشخصی در این زمینه به معاونت آموزشی تعلق گیرد.وی پایش تمامی 

دانشگاه های علوم پزشکی کشور را وظیفه وزارت بهداشت دانست و 

تصریح کرد: اعتبار بخشی تمامی رشته های پزشکی و وابسته، بر عهده 

وزارت بهداشت است از این رو تمامی دانشگاه های علوم پزشکی کشور از 

جمله دانشگاه آزاد از طریق وزارت بهداشت اعتبار بخشی می شوند. این 

اعتبار بخشی به صورت مستمر و هر ۶ ماه یکبار انجام می شود و طبق 

ضوابط، نتایج آن به فدراسیون جهانی آموزش پزشکی اعلام می شود.

دانشگاه های علوم پزشکی تهدیدات سلامت منطقه خود 
را شناسایی کنند

دکتر بهرام عین اللهی در مراسم نشست هم اندیشی و تقدیر از پژوهشگران علوم پزشکی کشور در محل دانشگاه علوم پزشکی تهران افزود: در 

دنیا شاهد یک ظلم بی حد و اندازه دربرابر مردم غزه هستیم و هیچ کدام از سازمان های بین المللی در این زمینه کارآیی نداشته اند. متأسفانه این 

سازمان ها مرگ هزاران نفر را فقط مشاهده می کنند. این نشان می دهد که نظم موجود در جهان کارآیی ندارد و این نسل کشی با هیچ یک از اصول 

انسانی جور در نمی آید.

وزیر بهداشت با اشاره به پیشرفت های حوزه سلامت پس از انقلاب اسلامی و ارتقای شاخص های اصلی حوزه سلامت از جمله افزایش سن امید به 

زندگی، بهتر شدن وضعیت کشور در شاخص هایی مانند مرگ و میر نوزادان، مرگ و میر مادران باردار، مرگ و میر کودکان و همچنین کنترل خدمات 

بهداشتی، افزایش دسترسی به خدمات پیشرفته، گفت: هدف ما ایجاد نظام پیشرفته سلامت است.

وی با اشاره به تهدیدات سلامت و وظیفه پژوهش در مقابله با این تهدیدات گفت: باید خودکفایی را جدی بگیریم زیرا تاریخ نشان داده ما همیشه در 

معرض تهدید هستیم.

عین اللهی گفت: دانشگاه های علوم پزشکی باید به سمت دانشگاه های نسل سوم و چهارم حرکت کنند. از میان بیش از ۲۱ هزار عضو هیأت علمی 

دانشگاه های علوم پزشکی بیش از ۲ هزار و ۲۰۰ نفر دارای اچ ایندکس بالای ۱۵ هستند که نشان از توجه به پژوهش در میان اساتید علوم پزشکی 

است.

وی با بیان اینکه پژوهش باید واقعی و عالمانه باشد، گفت: باید برای هر امری دنبال یافته های علمی باشیم و دانشگاه ها زیرساخت های پژوهشی خود 

را تقویت کنند. در زمانه انفجار اطلاعات، استفاده درست از دیتا و داده های اطلاعاتی در پژوهش ها بسیار مهم است. ضمن اینکه منابعی که در اختیار 

اساتید و دانشجویان قرار می گیرد باید به روز باشد.

وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: پژوهشگر باید بتواند ایده پردازی کند و در این مسیر هم باید بانک ایده ایجاد شود تا از آن استفاده کرد. با برخی 

پژوهش ها مواجه هستیم که مستندات علمی خوبی ندارند. هر دارو و هر روش جدید و هر دستگاه جدیدی که وارد علوم پزشکی می شود منوط به 

مستندات معتبر علمی است. پژوهش ها نباید تحت الشعاع شرکت های دارویی قرار گیرند.

وی با اشاره به اهمیت خلاقیت و نوآوری به عنوان یکی از شاخص های ارزشیابی دانشگاه های علوم پزشکی گفت: پژوهش های ما باید مبتنی بر نیاز 

جامعه باشد و مشکلات جامعه خودمان را حل کند. شاید نیازی نباشد که درباره یک بیماری خاص با درگیری یکی دو نفر در دنیا که در کشور ما نیز 

مشاهده نشده، تحقیقی صورت گیرد. مراکز تحقیقاتی هم باید در همین راستا عمل کنند.

عین اللهی با تاکید بر این نکته که نیاز به یک جهش علمی در مراکز تحقیقاتی داریم، گفت: برای جهش علمی به میانبر نیاز داریم وگرنه فاصله یک 

قرنی با دنیای غرب در حوزه علوم مختلف از میان نمی رود. برای این میانبر نیاز به همگرایی، همتا پروری و هم افزایی مراکز تحقیقاتی داریم.

وی خاطرنشان کرد: منابع و سرمایه ها به جای طلا و مسکن می تواند به سمت دانش بنیان ها جذب شود و باید برای این کار برنامه ریزی کنیم. بهره 

وری در تحقیق و پژوهش به عنوان یکی از شاخص های مهم در این عرصه است که دانشگاه ها باید به آن توجه کنند.

وزیر بهداشت گفت: مأموریت گرایی دانشگاه های علوم پزشکی یکی از کارهای خوب معاونت تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت است. این 

مأموریت ها بر اساس آمایش منطقه ای تعریف شده است. همچنین حمایت ویژه از فناوران برتر و کوتاه شدن فرآیندها و تسریع در صدور مجوزها با 

همکاری سازمان غذا و دارو نیز از دیگر فعالیت های مهم این حوزه است.

وی یادآور شد: سازمان غذا و دارو می تواند به دانشگاه های علوم پزشکی مادر که توانایی اجرای بسیاری از کارها را دارند تفویض اختیار کند.

عین اللهی با تاکید بر لزوم شبکه سازی تحقیقات، اظهار داشت: به نقشه جامع علمی تحقیقات نیاز داریم تا با توجه به استعدادهایی که در کشور 

داریم در موضوعات مختلف کار کنند.

وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر ۵ پارک فناوری سلامت و ۱۱ مرکز نوآوری سلامت در دانشگاه های علوم پزشکی داریم که تاکید ویژه وزارت 

بهداشت این است که مراکز تحقیقاتی در پژوهشکده ها و پژوهشگاه ها تجمیع شوند. اینکه هر گروهی یک مرکز تحقیقاتی و یک آزمایشگاه دارد با 

اقتصاد مقاومتی کشور همخوانی ندارد.

وزیر بهداشت از رؤسای دانشگاه های علوم پزشکی خواست تا تهدیدات سلامت منطقه خود را شناسایی کنند و تاکید کرد: تحقیقات باید پاسخگو، مؤثر 

و در راستای اولویت های نظام سلامت باشد.

وی با انتقاد از کم تحرکی برخی از دانشگاه ها گفت: این یک فاجعه است که یک دانشکده داروسازی با قدمت بیش از ۵۰ سال در یک استان، حتی 

یک مورد دارو هم تولید نکرده است. ما باید بتوانیم امکانات بالقوه را بالفعل کنیم. پژوهش و تولید باید در دانشگاه های علوم پزشکی فعال شوند تا 

حدی که نیازهای یک بیمارستان می تواند در همان محل تأمین شود.

عین اللهی با تاکید بر اهمیت تجاری سازی ایده ها در حوزه فناوری سلامت گفت: از ۵ هزار و ۸۰ مورد محصول سلامت محور ۱۳۰۳ مورد وارد 

بیمارستان ها شده اند. در حوزه سلامت هم باید تأسیس صندوق های پژوهش و فناوری جدی گرفته شود.

وی با اشاره به مصوبات اخیر شورای عالی علوم، تحقیقات و فناوری گفت: در این شورا معافیت های مالیاتی برای شرکت های دانش بنیان که تازه کار 

خود را شروع کرده اند در نظر گرفته شد.

شهر علم شهید سلیمانی ۱۳ 
دی افتتاح می شود

رییس دانشگاه علوم پزشکی تهران از افتتاح شهر علم شهید 

سلیمانی دانشگاه علوم پزشکی تهران در ۱۳ دی ماه خبر داد.

دکتر حسین قناعتی امروز در نشست هم اندیشی پژوهشگران علوم 

پزشکی کشور با اعلام این خبر افزود: این شهر علم یکی از بزرگترین 

پارک های علم و فناوری دانشگاه ها است.

وی با اشاره به تاکید ویژه به فناوری در دانشگاه علوم پزشکی تهران 

اظهار داشت: ۴۵۰ محصول فناورانه در این دانشگاه به ثمر رسیده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران افزود: ربات جراح به اندونزی صادر 

شده و با همکاری معاونت علمی قرار است در دو مرکز دیگر در این 

کشور دو ربات مسقر شود.

وی افزود: در کشور عراق هم قرار است یک ربات جراح و نورونویگیشن 

راه اندازی شود.

قناعتی با اشاره به عدم اطلاع رسانی مناسب برای محصولات فناورانه 

جمهوری اسلامی ایران افزود: متأسفانه حتی کشورهای همسایه و محور 

مقاومت از توانایی علمی دانشگاه های ایران مطلع نیستند. با حزب الله 

لبنان مذاکراتی داشتیم و اطلاع نداشتند که دستگاه نورونویگیشن را ما 

در دانشگاه علوم پزشکی تهران داریم که قرار شد به جای مدل آمریکایی 

از ایران خریداری کنند.

وی اظهار داشت: دانشگاه علوم پزشکی تهران با ۹ درصد هیأت علمی 

کشور بیش از ۳۰ درصد تولید علم را در اختیار دارد و تولید علم این 

گروه در ژورنال های Q۱ منتشر شده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: به زودی در دانشگاه سبطین 

که شعبه علوم پزشکی تهران در عراق است، دانشکده دندانپزشکی راه 

اندازی می شود. همچنین پروتکل های درمانی ویژه با قیمت های پایین تر 

از رقبا در عراق انجام می شود.

وی با تاکید بر اینکه نقشه کشورها را میزان نفوذ علمی آن مشخص 

می کند، گفت: سیطره فرهنگی ایران از مدیترانه تا آن سوی پاکستان را در 

بر می گیرد اما سیطره علمی آنچنان که باید گسترش نیافته است که باید 

برای آن تلاش کرد.

قناعتی افزود: ما در شعبه سبطین کارهایی انجام دادیم که در دانشگاه 

در تهران نمی توانستیم انجام دهیم. ما در آنجا دانشگاه بدون کاغذ و 

کاملاً دیجیتالی راه اندازی کردیم.

وی با انتقاد از موانع در برابر پژوهش و فناوری در کشور گفت: اگر 

دیوار تحریم یک متر است، دیوار خودتحریمی ۴ متر است. میزان 

مالیات هایی که بر پژوهش و فناوری در نظر گرفته شده بسیار نامطلوب 

است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران افزود: بسیاری از افراد وقتی پست و 

مقام گرفتند مشکلات زیادی ایجاد کردند چرا یک وزیر و معاون وزیر 

باید کار خاص پزشکی خودشان یا مرکز تحقیقات خودشان بیشترین تعرفه 

و بودجه را داشته باشند. باید اصلاح و فسادستیزی را از خودمان شروع 

کنیم.

جزئیات دستیابی 
دانش بنیان های ایرانی به 
تکنولوژی جدید ساخت 

»پهپاد نقشه برداری«
امیر امجدی؛ مدیرعامل شرکت دانش بنیان سپهرپردازان مجد اظهار کرد: 

شرکت ما در زمینه نقشه برداری هوایی و زمینی فعالیت می کند؛ دو 

محصول اصلی این شرکت دانش بنیان، پهپادهای نقشه برداری مجهز با 

تکنولوژی حذف کامل نقاط کنترل زمینی است که برای نخستین بار در 

ایران و در سال 1395 ثبت اختراع شد.

ایران پنجمین دارنده تکنولوژی ساخت پهپاد نقشه برداری با 

تکنولوژی حذف کامل نقاط کنترل زمینی
امجدی تصریح کرد: در سال 95 ایران پنجمین کشوری بود که پهپاد 

نقشه برداری را ساخت و ویژگی  اصلی این پهپادهای نقشه برداری این 

است که حین نقشه برداری هوایی، به نقاط کنترل زمینی، نیازی نداریم که 

این، برخلاف سایر پهپادهای نقشه برداری است که یا به تعداد کم یا زیاد 

به نقاط کنترل زمینی احتیاج دارند تا تصاویر آنها مختصات دار شود.

مدیرعامل این شرکت دانش بنیان خاطرنشان کرد: تصاویری که در 

نقشه برداری هوایی اخذ می شود فاقد مختصات بوده و فقط یک تصویر 

است همانند تصویری که با گوشی موبایل شخصی گرفته می شود؛ برای 

تهیه نقشه، نیاز داریم تا این تصاویر مختصات دار شوند و روی این 

تصاویر ترسیمات انجام داد.وی ادامه داد: هدف از نقشه برداری هوایی 

این است که مراجعه ما به زمین برای برداشت عوارض و تهیه نقشه 

کاهش پیدا کند و تا قبل از ساخته شدن این دستگاه، ما باید به زمین 

مراجعه حضوری می کردیم و علاوه بر پرواز و عکسبرداری یک عملیات 

زمینی نیز انجام می دادیم و از نقاط مختلف، برداشت می کردیم تا 

این تصاویر مختصات دار شوند.امجدی تصریح کرد: ساخت پهپادهای 

نقشه برداری و حذف کامل نقاط کنترل زمینی به تأیید سازمان های 

متولی نقشه برداری در کشور نیز رسیده است و علت دانش بنیانی ما نیز 

به کارگیری تکنولوژی حذف نقاط کنترل زمینی است و عنوان دانش بنیانی 

ما نیز نقشه برداری با پهپاد بدون نقاط کنترل زمینی است.

مدیرعامل این شرکت دانش بنیان گفت: ما دو پلتفرم »عمودپرواز 

و دوزیست« را ارائه می کنیم که بسته به مداومت پروازی و حجم 

تصویربرداری در هر پرواز، مجهز به تکنولوژی حذف نقاط کنترل زمینی 

هستند و مناطقی که مطلقاً امکان حضور زمینی و فیزیکی در آنجا وجود 

نداشته است نقشه  های دقیق و بزرگ مقیاسِ دو هزارم، هزارم و پانصدم 

و حتی تا دقت 10 سانتی متر تهیه کرد یعنی بلافاصله بعد از اینکه 

تصویربرداری ما به اتمام می رسد، شروع به تهیه نقشه به دقت های ذکر 

شده می کنیم.

ساعت کار معلمان »مدارس غیردولتی« کم شد
معلمان مدارس غیردولتی سال هاست که نسبت به نادیده گرفتن حقوق قانونی خود معترض هستند اما عمده تمرکز رسانه ها و حتی مسئولان آموزش و 

پرورش بر موضوع شهریه های دریافتی مدارس غیردولتی بوده است و در این میان کمتر مشکلات معلمان شاغل در این مدارس بازگو شده است.

عمده مشکلات معلمان مدارس غیردولتی در حیطه امنیت شغلی، حقوق اندک و بیمه نامناسب بود؛ به گفته معلمان مدارس غیردولتی، بر اساس 

ماده 51 قانون کار، میزان ساعات کاری 44 ساعت در هفته تعیین شده است اما این میزان طبق تبصره 2 ماده 25 قانون تاسیس مدارس غیردولتی و 

ماده 11 آیین نامه اجرایی همان قانون، 30 ساعت برای معلمان و 36 ساعت در هفته برای کادر اداری است که متاسفانه با احتساب این میزان ساعت 

تدریس، بسیاری از معلمان نمی توانند حداقل و بر روی کاغذ از مزایای تمام وقت بودن بهره مند باشند.هم اکنون با مصوبه مجلس ساعت کار معلمان 

مدارس غیردولتی کاهش یافت.در همین ارتباط احمد محمودزاده؛ رئیس سازمان مدارس غیردولتی با اشاره به اینکه ارتقای وضعیت نیروی انسانی 

مدارس غیردولتی به عنوان یک سیاست توسط این سازمان پیگیری می شود و بخشی از آن مربوط به وضعیت بیمه و دستمزد آنهاست، گفت: بخش 

دیگری از ارتقای وضعیت مربوط به جذب، آموزش، تربیت و بهسازی معلمان مدارس غیردولتی است.وی افزود: وضعیت حقوق و دستمزد معلمان 

مدارس غیردولتی در مجلس پیگیری شد و در بازنگری قانون تاسیس و اداره مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی غیردولتی، بحث حقوق و دستمزد 

معلمان شاغل در مدارس مورد توجه قرار گرفت.رئیس سازمان مدارس غیردولتی گفت: با تصویب نمایندگان مجلس، ساعات تدریس تمام وقت معلمان 

دوره ابتدایی 25 ساعت در هفته، ساعت تدریس معلمان دوره متوسطه 30 ساعت و ساعت کار مدیران، معاونان و سایر کارکنان 36 ساعت در هفته 

تعیین شد.وی افزود: در گذشته معلمان مدارس غیردولتی برای دریافت حقوق کامل طبق قانون کار باید 44 ساعت در هفته تدریس می کردند که با 

این مصوبه 25 ساعت در هفته تدریس خواهند داشت؛ ماده طلایی اصلاح قانون تاسیس و اداره مدارس و مراکز آموزشی و پرورشی غیردولتی همین 

موضوع بود که مصوب شد.
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ایران

کنعانی: سیاست خارجی را در سبد برجام قرار ندادیم/ 
 تا سطح ۶۰ درصد غنی سازی افزایش یافت/ ذره ای از 

حمایت مقاومت کوتاه نیامده ایم

ناصر کنعانی  در شورای اداری خراسان جنوبی اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار با مسئولان وزارت امور خارجه و سفیران جمهوری 

اسلامی ایران با تأکید بر اهمیت سیاست خارجی و نقش مهم آن در اداره و بهبود کشور  فرمودند » با وجود توجه به عوامل اقتصادی و فرهنگی در 

تحلیل وضع کنونی کشور، غالباً از عامل سیاست خارجی غفلت می شود در حالی که سیاست خارجی خوب و موفق حتماً موجب بهبود وضع کشور 

می شود و در مقابل، اختلال و اشکال در سیاست خارجی باعث بروز مشکل در وضع عمومی کشور می شود که نمونه های آن نیز کم نبوده است.«

سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: رهبر معظم انقلاب با تبیین ضوابط و شاخص های سیاست خارجی موفق، »عزت« به معنای نفی و پرهیز از 

دیپلماسی التماسی، »حکمت« به مفهوم تعاملات و فعالیت  های خردمندانه و محاسبه شده و »مصلحت« به معنای انعطاف برای دور زدن موانع 

سخت و ادامه دادن مسیر را سه کلیدواژه اساسی در دیپلماسی کشور خواندند و مسئولان دیپلماسی کشور را به رصد دائم تحولات تدریجی و حوادث 

تأثیرگذار در نظم بین الملل برای به دست آوردن جایگاه شایسته ایران عزیز در نظم آینده جهان فراخواندند.

وی با بیان اینکه حضرت آیت الله خامنه ای، سیاست خارجی خوب و دستگاه دیپلماسی کارآمد را رکنی اساسی برای اداره موفق کشور برشمردند و با 

بیان 6 ضابطه الزامی در سیاست خارجی گفتند  توانایی تبیین اقناع کننده در مسائل مختلف، اولین ضابطه یک سیاست خارجی موفق بود، عنوان کرد: 

»حضور اثرگذار و جهت بخش در پدیده ها، حوادث و جریان های مختلف سیاسی-اقتصادی جهان«، »رفع و کاهش سیاست ها و تصمیمات تهدیدآمیز 

علیه ایران«، »تضعیف کانون های خطرآفرین«، »تقویت دولت ها و مجموعه های متحد و همراه با ایران و توسعه عمق راهبردی کشور« و »قدرت 

تشخیص لایه های پنهان در تصمیمات و اقدامات منطقه ای و جهانی«، پنج ضابطه دیگری بود که رهبر معظم انقلاب در تشریح یک سیاست خارجی 

موفق و افتخارآمیز، بیان کردند.

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به اینکه شعار دولت سیزدهم در حوزه سیاست خارجی چند اصل و واژگان کلیدی داشت، تصریح کرد: توسعه 

روابط متعادل و متوازن با همه مناطق مختلف جغرافیای دنیا، نگاه ویژه به حوزه شرق آسیا یا به عبارتی آسیامحور و همسایه محور، رویکردهای 

اصلی دیپلماسی دولت سیزدهم است.

سیاست خارجی  را در سبد برجام قرار نخواهیم داد
وی به سیاست خارجی متوازن جمهوری اسلامی ایران و استفاده از ظرفیت های موجود در همه حوزه های جغرافیایی و بین  المللی اشاره کرد و ادامه 

داد: مباحثی مثل برجام که طی چند سال  انرژی زیادی از دولت و دستگاه دیپلماسی را گرفت، تنها یکی از موضوعات سیاست خارجی دولت سیزدهم 

است و ما همه موضوعات مرتبط با سیاست خارجی  را در سبد برجام قرار نخواهیم داد.

کنعانی با بیان اینکه سیاست خارجی را موکول به پیشرفت و تحقق برجام و بازگشت طرف ها و پایبندی آنان به توافقات برجام نخواهیم کرد، گفت: 

در این دولت تلاش شد از دیپلماسی التماسی خارج شویم و در دنیا بر مبنای عزت ملی و منافع ملی و مصلحت کشور و ملت ایران عمل می کنیم و از 

موضع قدرت و اقتدار با دنیا صحبت می کنیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: در موضوع برجام، جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد ما به عنوان عضوی از برجام تنها طرفی بودیم که به همه 

تعهداتمان عمل کردیم و در مقابل التزام و پایبندی به تعهد، از حقوق ملت ایران دفاع و حمایت خواهیم کرد و این رویکرد در برجام محقق شد.

افزایش بی سابقه ای غنی سازی هسته ای
وی با بیان اینکه ما در عین اینکه نشان دادیم به دیپلماسی و مذاکره از موضع عزت پایبندیم اما در تحقق حقوق ملت ایران در بحث حقوق هسته ای 

کوتاه نیامدیم، گفت: مصوبه قانون اقدام راهبردی مجلس شورای اسلامی نیز به کمک دولت آمد و میزان غنی سازی هسته ای هم بیش از گذشته به 

لحاظ حجم و هم به لحاظ درصد غنی سازی افزایش بی سابقه ای پیدا کرده و تا سطح 60 درصد غنی سازی صورت می گیرد و حجم مواد غنی شده 

اورانیوم بیش از گذشته افزاش یافته است.

کنعانی ادامه داد: چارچوب های همکاری حقوقی و بین المللی جمهوری اسلامی ایران با  سازمان بین المللی انرژی اتمی به قوت خود باقی است و به 

مقررات معاهده منع گسترش سلاح های هسته ای و توافقات جامع پارلمان هسته ای پایبند هستیم اما حقوق شناخته شده ای داریم که به عنوان عضوی 

از آژانس بین المللی انرژی اتمی از حقوق ملت ایران دفاع و پاسداری خواهیم کرد.

وی تأکید کرد: دوست و دشمن معتقدند که ایران در حوزه حقوق هسته ای اکنون علاوه بر پایبندی به چارچوب های بین المللی اما از توان و قدرت ملی 

با عزت و اقتدار حفاظت می کند.

حذف دوگانه کاذب دیپلماسی و میدان
سخنگوی دستگاه دیپلماسی به بحث حذف دوگانه کاذب دیپلماسی و میدان اشاره کرد و گفت: یک نگاهی بود که میدان چرا در حوزه دیپلماسی 

مداخله می کند؛ در حالی عناصر قدرت داخلی تفکیک ناپذیر هستند و در حوزه سیاست خارجی و روابط بین الملل همه عناصر ملی به عزت و اقتدار 

و پیشبرد کار کشور اضافه می کند و آنانی که به دنبال این دوگانه سازی کذب بودند عملاً کشور را در حوزه سیاست خارجی  و مناسبات بین المللی از 

بخشی از قدرت جمهوری اسلامی ایران را خالی می کردند؛ در این دولت اعلام شد دوگانه دیپلماسی و میدان اساسا دوگانه سازی کاذب با اهداف غلط و 

انحرافی است.سخنگوی وزارت امور خارجه به خروج از سیاست تک ساحتی در سیاست خارجی با هدف ایجاد توزان در سیاست خرجی اشاره و تصریح 

کرد: ما در حوزه سیاست خارجی به دنبال توسعه روابط سیاسی، اقتصادی، تجاری، فرهنگی، نظامی و امنیتی سازنده و شراکتی هم افزا مبتنی بر احترام 

متقابل و منافع متبادل با همه کشورها غیر از رژیم نامشروع و غاصب و کاذب صهیونستی هستیم.

وی ادامه داد: در راستای اولویت دادن به دیپلماسی اقتصادی، بر اساس تاکیدات رهبر معظم انقلاب توسعه اقتصادی از اولویت های مهم دولت 

سیزدهم در سیاست خارجی شد.کنعانی گفت: با تشکیل شورای هماهنگی روابط اقتصادی خارجی کشور در وزارت امور خارجه، جلسات به طور منظم 

و مستمر برگزار می شود و موضوعات اقتصادی مورد به مورد و کشور به کشور بررسی می شود.

نگاه ویژه به توسعه صادرات غیرنفتی
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با اشاره به نگاه ویژه به توسعه صادرات غیرنفتی و ظرفیت منحصر به فرد ترانزیتی کشور، عنوان کرد: ایران به دلیل 

ژئوپلتیکی کلیدی که دارد در عمل شاهراه ارتباطی کریدورهای ترانزیتی شمال و جنوب و شرق و غرب است و در این دولت توجه جدیدی شده است.

به گفته وی؛ تلاش زیادی در گذشته بود که کریدورهای تجاری و اقتصادی و خطوط انتقال انرژی حتی با هزینه های غیر اقتصادی از مسیرهای خارج 

از کریدورهای ترانزیتی جمهوری اسلامی ایران شکل بگیرد و موقعیت ممتاز ایران تضعیف شود که در دولت سیزدهم تلاش بسیاری شد که جمهوری 

اسلامی ایران جایگاه ویژه خود در مبحث کریدورهای ترانزیتی و صادارت انرژی را بازیابی کند و اساسا توان بازیگری ایران در مسائل اقتصادی 

راهبردی بین المللی ارتقا پیدا یابد.

کنعانی از  نگاه ویژه دولت سیزدهم به آسیا و با اولویت همسایگان و کشورهای اسلامی گفت و بیان کرد: آسیا ظرفیت های بسیاری دارد که بیش از 

هر دوره تلاش شد این ظرفیت ها برای ارتقای مناسبات خارجی و منطقه ای جمهوری اسلامی به خدمت گرفته شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه کنشگری فعال و مشارکت در ائتلاف های فراسودمند منطقه ای عنوان کرد: هر کشوری که کنشگر باشد یعنی 

جایگاه بین المللی و اثرگذاری آن ارتقا پیدا کرده است؛ نمی توان به دنبال کنشگری بین المللی بود اما از سازکارهای منطقه ای و بین المللی غفلت کرد لذا 

مقام معظم رهبر تأکید داشتند که در دوره در حال گذار بین المللی می بایست جانمایی جمهوری اسلامی ایران در نظم در حال شکل گیری انجام شود که 

از این روی در این دوره عضویت در سازمان شانگهای با توجه به ضرورت این سازکار، موانع پیش رو برای عضویت یک به یک برداشته شد.

معاون وزیر نفت: فلرهای 
گاز   پارس جنوبی  تا پایان 
سال خاموش می شوند / 
افزایش صادرات نفت و 

میعانات گازی

وحید رضا زیدی فرد ظهر امروز در حاشیه آیین انعقاد تفاهم نامه مشترک 

همکاری درمورد طرح پدافند غیرعامل در منطقه ویژه پارس اظهار 

داشت: صنعت نفت خط مقدم جبهه اقتصادی و نمود اقتصاد کشور است 

و  به همین هدف بسیار جذابی برای دشمنان محسوب می شود.

وی با بیان اینکه اگر مشکلی برای صنعت نفت ایجاد شود پیامدها و 

تبعاتش به کل جامعه برمی گردد افزود: در زمان جنگ شاهد بودیم که 

پالایشگاه ها و تأسیسات نفتی ما را بمباران می کردند به طوری که بیش از 

2 هزار بار به  جزیره خارگ در جنگ تحمیلی حمله شد اما یک روز هم 

صادرات نفت متوقف نشد.معاون وزیر نفت با اشاره به تامین 70 درصد 

گاز کشور در منطقه ویژه پارس خاطرنشان کرد: با توجه به اهمیت این 

منطقه پدافند غیرعامل باید به صورت ویژه مورد عنایت قرار بگیرد.

زیدی فرد اقدامات انجام شده در دولت سیزدهم را در راستای تاب آوری 

صنعت نفت کشور عنوان کرد و افزود: افزایش صادرات نفت و میعانات 

گازی یکی از مهمترین اقدامات دولت سیزدهم در 2 سال اخیر بود.

وی باقی ماندن میعانات گازی در خلیج فارس را یکی از بزرگترین 

مشکلات دوره قبل دانست و افزود: یکی از بزرگترین مشکلاتی که در 

دوره قبل به تولید هم ضربه زده بود انباشت میعانات گازی بر روی 

شناورها بود که در دولت سیزدهم به صورت کامل رفع شد.

زیدی فرد رویکرد دولت سیزدهم برای ساخت پترو پالایشگاه ها جهت 

تکمیل زنجیره ارزش را یکی دیگر از اقدامات ارزشمند این دولت دانست.

معاون وزیر نفت در امور مهندسی، پژوهش و فناوری استفاده از 

تولیدات داخلی و ساخت داخل در دولت سیزدهم به ویژه در صنعت 

نفت را ستود و وزارتخانه نفت را سرآمد دیگر دستگاه ها در استفاده از 

تجهیزات داخلی عنوان کرد.وی از تاکید رهبر معظم انقلاب و همچنین 

وزیر نفت درمورد تعیین تکلیف فلرهای گاز در منطقه پارس جنوبی خبر 

داد و گفت: امیدواریم تا پایان این دولت بسیاری از فلرها خاموش شوند.

وی اجرا طرح پدافند غیرعامل شهید رئیس علی دلواری و همچنین 

فشارافزایی چاه های گاز در منطقه را از جمله پروژه های بسیار خوب 

وزارت نفت اعلام کرد.معاون وزیر نفت از حضور تمام اعضای کمیته 

دائمی پدافند غیرعامل کشور در تصویب طرح پدافند غیرعامل شهید 

رئیس علی دلواری خبر داد و گفت: طرح فعلی مورد اجماع همه طرفین 

است اما نمی گوییم این طرح بدون اشکال است زیرا بعداز اجرا ممکن 

است برخی نواقص نمایان شود.زیدی فرد ابراز امیدواری کرد با همدلی، 

همکاری و  تعامل صورت گرفته این طرح جدی تر دنبال شود.

وی با تاکید بر اجرا مانور و انجام جلسات منظم برای هماهنگی بیشتر 

گفت: نقاط ضعف چنین طرح ها در مانورهای نمایان می شود بنابراین 

نباید از اجرای مانور هراس باشد زیرا اگر ضعف ها شناسایی نشود بعداً 

دچار مشکل خواهیم شد.وی با بیان این که تهدیدات دشمن در حال 

بروز شدن است، گفت: باید متناسب با تهدیدات راهکار پیدا کرد.

زیدی فرد با اشاره به وجود صنعت در میان مردم ابراز امیدواری کرد 

آموزش و فرهنگ سازی به طور جدی پیگیری شود.معاون وزیر نفت در 

امور مهندسی، پژوهش و فناوری ابراز امیدواری کرد نتایج طرح شهید 

رئیس علی دلواری منجر به تاب آوری بیشتر منطقه و ناامیدی دشمن 

شود.

اجرای طرح شهید رییسعلی دلواری در حوزه پدافند غیرعامل 

در منطقه پارس جنوبی
مدیرعامل سازمان منطقه ویژه پارس نیز از اجرای طرح شهید رییسعلی 

دلواری در حوزه پدافند غیرعامل برای ارتقای امنیت و آرامش این منطقه 

خبر داد.سخاوت اسدی طرح پدافند غیرعامل در منطقه ویژه پارس را 

استراتژیک دانست و خاطرنشان کرد: با توجه به شکل گیری صنایع عظیم 

نفت و گاز کشور که منجر به تشکیل تمدن عظیم صنعتی در منطقه 

شده است، باید اقدامات اساسی برای مصون سازی آن از هر نوع خطر 

و ریسکی صورت بگیرد.وی با اشاره به اینکه در گذشته اقدامات قابل 

توجهی در این حوزه انجام شده بود گفت: کارهای انجام نشده ای هم 

وجود داشت که متاسفانه شرایط امنیتی منطقه را دچار بحران می کرد.

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه پارس با بیان اینکه در دو سال گذشته 

در دولت سیزدهم با حمایت های وزیر نفت و پیگیری جدی مدیرعامل 

شرکت ملی نفت ایران اقدامات ارزشمندی انجام شده است، افزود: در 

همین مدت چند هزار میلیارد تومان پروژه تعریف شده که بخشی از 

آنها اجرا و قسمتی هم در حال اجراست.اسدی ادامه داد: برای انسجام 

بخشی به این فعالیت ها سال گذشته سرلشکر باقری، رئیس ستاد کل 

نیروهای مسلح در سفری به منطقه، مشکلات را مشاهده کرده و 

دستوراتی صادر کردند.وی با اشاره به پیگیری و تلاش سردار جلالی، رئیس 

سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: با تلاش صورت گرفته طرح شهید 

رئیس علی دلواری طراحی و تدوین شد که در نهایت توسط ریاست 

کمیته دائمی پدافند غیرعامل کشور، سرلشکر باقری ابلاغ و امروز این 

طرح تشریح و تفاهمنامه آن امضا می شود.

کشف ذخایر قابل 
توجهی از آهن و طلا در 
 کردستان/ دستیابی به 
۱۷۴ حوزه امیدبخش 
اکتشافات ژئوشیمیایی

در پی اجرای طرح تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی در استان 

کردستان که از خردادماه 1401 آغاز شده  بود، در حال حاضر و در آستانه 

پایان عملیات اجرایی این طرح، ذخایر قابل توجهی از آهن، طلا و مس 

در این استان شناسایی شده  است.علیرضا شهیدی معاون وزیر صمت 

و رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در این ارتباط 

گفت: با اجرای دقیق فعالیت های زمین شناسی، اکتشاف و ژئوفیزیک 

هوایی در سطح استان کردستان به ذخایر قابل توجهی از منابع معدنی 

جدید دست پیدا کرده ایم که در آینده نزدیک معرفی خواهند شد.وی 

با اشاره به حجم عملیات و میزان پیمایش های زمین شناسی و اکتشافی 

در استان کردستان یادآور شد: اجرای طرح تحول در این استان در 

قالب 75 پروژه زمین شناسی و اکتشافی به وسعت پیمایش 47 هزار 

کیلومترمربع و همچنین 22 هزار کیلومترخطی برداشت های ژئوفیزیک 

هوایی جهت اکتشاف ذخایر پنهان معدنی صورت گرفت که با توجه به 

حجم عملیات، میزان حضور متخصصان و زمان اجرای پروژه در کشور 

کم سابقه بوده است.رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 

کشور با اشاره به نتایج طرح تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی 

در کشور افزود: در پی اجرای موفقیت آمیز این طرح در استان خراسان 

جنوبی و معرفی ذخایر جدید معدنی در آن استان، سازمان زمین شناسی 

و اکتشافات معدنی کشور به طراحی و اجرای مستمر آن در کشور 

مبادرت ورزید که اجرای طرح در استان های کردستان، آذربایجان غربی، 

بخش هایی از استان های قم-مرکزی-اصفهان و همچنین استان یزد 

از دیگر مناطق اجرای این طرح تاکنون است.وی اضافه کرد: با پایان 

یافتن عملیات اجرایی طرح تحول در استان کردستان شاهد نتایج بسیار 

مطلوبی در حوزه شناسایی و اکتشاف ذخایری چون آهن، طلا و مس 

در سطح استان بوده ایم.شهیدی همچنین گفت: در حوزه اکتشافات 

ژئوشیمیایی به 174 حوزه امیدبخش درجه اول و در حوزه اکتشاف 

ذخایر پنهان معدنی به روش ژئوفیزیک هوایی به 16 منطقه امیدبخش 

معدنی دست پیدا کرده ایم که نیازمند تکمیل عملیات اکتشاف است و 

امید می رود طی زمان کوتاهی به ذخیره قابل توجه و معدن برسد.لازم 

به توضیح است، طرح تحول زمین شناسی و اکتشاف ذخایرمعدنی کشور 

از ابتدای دولت سیزدهم با ابتکار و طراحی عملیاتی سازمان زمین شناسی 

و اکتشافات معدنی کشور در قالب توافقنامه سه جانبه بخش معدن با 

حضور معاونت معادن و فرآوری مواد وزارت صنعت، معدن و تجارت 

و همچنین ایمیدرو به اجرا درآمده که تاکنون 210 هزار کیلومتر مربع 

از سطح کشور را مورد پیمایش های چهارگانه زمین شناسی، اکتشافات 

ژئوشیمیایی، زمین شناسی اقتصادی و ژئوفیزیک هوایی قرار داده  است.

اهدای ۳۱۳ سری جهیزیه 
اهدایی امام خامنه ای به 

زوج های نیاز مند   سیستان و 
بلوچستان

معاون محرومیت زدایی قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه از 

توزیع ۳۱۳ سری جهیزیه اهدایی رهبر معظم انقلاب بین 

زوج های جوان سیستان و بلوچستان خبر داد.

سرهنگ علی اکبر جعفری اظهار داشت: در راستای خدمت رسانی سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی در عرصه های مختلف عمرانی و غیرعمرانی و 

خدمات اجتماعی برای مردم سیستان و بلوچستان که در دستور کار قرار 

دارد به همت قرارگاه مرکزی محرومیت زدایی و مجموعه محرومیت زدایی 

قرارگاه قدس امروز به مناسبت میلاد حضرت فاطمه زهرا)س( شاهد 

توزیع 313 سری جهیزیه کاملاً ایرانی و تولید شده در کارخانه های کشور 

جهت حمایت از تولیدات داخلی هستیم که رقمی بیش از 100 میلیارد 

ریال در این زمینه هزینه شده است.

وی افزود: طی دو سال گذشته مجموعه محرومیت زدایی با حمایتی 

که صورت گرفت بیش از پنج هزار سری جهیزیه بین زوج های جوان 

شیعه و سنی با بهره گیری از کرامت کامل انسانی توزیع شد.معاون 

محرومیت زدایی و مردم یاری قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه بیان کرد: با 

شناسایی دقیقی که انجام شد کسانی را زیر پوشش قرار دادیم که عمدتاً 

زیر پوشش هیچ نهاد دیگری نبودند.وی تصریح کرد: همچنین در کنار 

اهدای جهیزیه ها مراسم تکریم از این زوج های جوان در یک مراسم زیبا 

با اهدای چادر، کلام الله مجید و گل و اجرای برنامه های متنوع را داریم.
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جهان

باقری: ایران دلارزدایی 
از مبادلات تجاری را در 

چارچوب »بریکس« دنبال 
می کند

علی باقری، معاون سیاسی وزیر امور خارجه ایران در مصاحبه با 

اسپوتنیک گفت که ایران مانند سایر اعضای بریکس به روی دلارزدایی از 

مبادلات تجاری، اقتصادی و مالی در گروه اقتصادهای بزرگ نوظهور کار 

خواهد کرد و تلاش هایی در این راستا در حال انجام است.

باقری همچنین به این رسانه روسی گفت: ما در چارچوب این سازمان 

مأموریت ها و کارهای مشترک زیادی را با سایر اعضای بریکس 

برنامه ریزی کرده ایم که یکی از مهم ترین وظایف، دلارزدایی از مبادلات 

تجاری و اقتصادی و همکاری های مالی است.

وی اظهار داشت: امیدواریم این فعالیت ها را تقویت کنیم و گسترش 

دهیم تا هرچه زودتر به این هدف برسیم.بریکس که در سال 2009 

تأسیس شد، گروهی است که بزرگترین اقتصادهای در حال توسعه جهان 

را متحد می کند و در زمان حاضر شامل برزیل، روسیه، هند، چین و 

آفریقای جنوبی است.در ماه اوت پانزدهمین اجلاس رؤسای بریکس در 

ژوهانسبورگ از آرژانتین، مصر، اتیوپی، ایران، امارات متحده عربی و 

عربستان سعودی برای پیوستن به این گروه دعوت به عمل آورد.

زیاد النخاله: مبادله 
اسیران تنها در صورت 
توقف کامل تجاوزات و 

خروج صهیونیستها از غزه 
امکان دارد

»زیاد النخاله« دبیر کل جنبش جهاد اسلامی فلسطین در واکنش به 

سخنان »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی درباره تبادل 

اسرا اعلام کرد که بدون خروج نیروهای اشغالگر اسرائیلی از غزه هیچ 

بحثی برای تبادل اسرا انجام نخواهد شد.زیاد النخاله تاکید کرد، تا زمانی 

که تجاوزات اشغالگران متوقف و نظامیان صهیونیست به طور کامل از 

نوار غزه خارج نشوند، هرگز هیچ گونه معامله ای درباره تبادل اسرا یا 

غیر از آن بین ما و دشمن صهیونیستی انجام نخواهد شد و هر حرف 

دیگری که در این زمینه زده شود ارزشی ندارد.تلاش صهیونیست ها برای 

ازسرگیری مذاکرات درباره تبادل اسرا درحالی است که همه گروه های 

مقاومت فلسطین بر موضع یکپارچه خود در این زمینه تاکید دارند و 

اعلام کرده اند تا زمانی که تجاوزات دشمن صهیونیستی علیه غزه به طور 

کامل متوقف نشود، هیچ بحثی درباره تبادل اسرا انجام نخواهد شد.

»اسامه حمدان« از رهبران ارشد جنبش حماس فلسطین جمعه شب 

در همین زمینه اعلام کرد، حماس به همه میانجی ها اعلام کرده که 

اولویت آن توقف تجاوزات دشمن علیه غزه به طور کامل است. برخلاف 

آنچه دشمن صهیونیستی تبلیغ می کند، هیچ صحبتی درباره تبادل 

اسرا قبل از توقف کامل تجاوزات ضد غزه وجود نخواهد داشت. رژیم 

صهیونیستی تلاش دارد با ترویج ایده های نادرست درباره تبادل اسرا، از 

شدت فشارهای داخلی بکاهد.وی افزود، ما تاکید داریم که هیچ ایده و 

پیشنهادی بدون آتش بس کامل و دائمی قابل بحث نیست و باید تجاوزات 

علیه غزه به طور کامل متوقف شود و ما ابزارها و توانایی های لازم برای 

برقراری آتش بس را داریم.»علی برکه« رئیس بخش روابط ملی جنبش 

حماس در خارج نیز در همین زمینه گفت که کارت )برگ برنده( اسرا 

همچنان در دست مقاومت است و ما هرگز آن را از دست نمی دهیم. 

مقاومت دست برتر را در میدان دارد و ما بسیار استوارتر از دشمن 

هستیم. وی خاطر نشان کرد دشمن باید فوراً تجاوزات خود علیه غزه را 

متوقف کند و گذرگاه ها باز شود و مجروحان از غزه خارج شوند.

برکه گفت مقاومت هر پیشنهادی برای آتش بس موقت یک یا دوهفته ای 

را رد می کند و تأکید می کند موضع همه گروه های مقاومت در این زمینه 

واحد است و با بررسی شرایط به طرف های قطری و مصری اعلام کرده 

است که قبل از توقف کامل تجاوزات، هیچ بحثی درباره پرونده اسرا 

وجود ندارد.

امیرعبداللهیان: ادعاهای حقوق بشری برخی کشورهای 
غربی فاقد هرگونه اعتبار حقوقی و اخلاقی است

جلسه هم اندیشی در مورد تحولات و روندهای بین المللی حقوق بشر به میزبانی وزیر امور خارجه و با حضور رئیس و اعضای کمیته ویژه بررسی 

ناآرامی های 1401، برگزار شد.

در این نشست حسین مظفر ضمن تشریح فعالیت ها و اقدامات صورت گرفته توسط کمیته ویژه منتخب رئیس جمهور برای بررسی جامع و متقن ابعاد 

مختلف ناآرامی های پاییز 1401، بر عزم کمیته مزبور برای ایفای مسئولیت ها و وظایف محوله تأکید کرد.

مظفر با بیان این واقعیت که مفهوم حقوق بشر در سطح بین المللی به مثابه ابزاری برای اعمال فشار سیاسی علیه کشورهای مستقل در حال توسعه 

مورد سوءاستفاده مستمر برخی کشورهای غربی قرار گرفته است، رویکرد دوگانه و منافقانه آمریکا و متحدین غربی اش در این زمینه را موجب وهن 

مفاهیم والای حقوق بشر دانست و تصریح نمود: اکنون با نسل کشی فلسطینیان در غزه و حمایت آمریکا، انگلیس، کانادا، آلمان و برخی دیگر از 

کشورهای غربی از رژیم اشغالگر، دیگر هیچ تردیدی در این خصوص باقی نمانده است.

رئیس کمیته ویژه منتخب رئیس جمهور، نگاه جمهوری اسلامی ایران به موضوع حقوق بشر را نگاهی اصیل و حقیقی توصیف نمود که بی توجه به 

برچسب زنی های سیاسی و پرونده سازی های جعلی آمریکا و معاندین، برای ارتقای حقوق بشر و کرامت انسانی شهروندان خود تلاش می کند و تأسیس 

کمیته ویژه نیز در همین راستا و با هدف فراهم کردن سازوکار مؤثر جهت استماع و پیگیری تظلمات شهروندان در ارتباط با ناآرامی های پاییز 1401 

بوده است.

حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان نیز ضمن تمجید از ابتکار بسیار مهم رئیس جمهور برای واکاوی همه جانبه حوادث 1401 و بررسی 

همه علل زمینه ساز و عوامل محرک و تشدیدکننده آنها، به منظور جلوگیری از تضییع حق شهروندان و حراست از کرامت انسانی افراد، این تصمیم 

را نشانه بارز مسئولیت پذیری و جدیت جمهوری اسلامی ایران در زمینه حمایت و ارتقای حقوق بشر دانسته تأکید کرد که سازوکارهای تحمیلی از 

سوی نهادهای حقوق بشری که با اعمال نفوذ و فشار معدودی از کشورهای غربی علیه جمهوری اسلامی ایران ایجاد شده است، هیچ توجیه قانونی و 

مشروعیتی ندارد.

وزیر امور خارجه با اشاره به نسل کشی ادامه دار در غزه و نقض فاحش و مستمر حقوق فلسطینیان طی 8 دهه اخیر و حمایت همه جانبه آمریکا و 

غرب از اشغالگری و آپارتاید رژیم صهیونیستی، ادعاهای حقوق بشری برخی کشورهای غربی علیه جمهوری اسلامی ایران را فاقد هرگونه اعتبار حقوقی 

و اخلاقی دانست و خواستار توقف استفاده ابزاری برخی کشورهای غربی از شورای حقوق بشر سازمان ملل شد.

لازم به ذکر است در این نشست که معاونان وزیر، مدیران کل، مشاوران ارشد و برخی از سفرای کشورمان حضور داشتند، کاظم غریب آبادی دبیر ستاد 

حقوق بشر و عضو کمیته ویژه، خانم پاد عضو کمیته ویژه و مسئول پیگیری حقوق و آزادی های اجتماعی، و خانم الهیان عضو کمیته و رئیس کمیته 

حقوق بشر مجلس شورای اسلامی، نیز ضمن ارائه گزارش هایی از عملکرد و فعالیت های کمیته ویژه، دیدگاه ها و پیشنهادهای خود برای تسهیل و 

تسریع کار کمیته مزبور را بیان نمودند.

خاطرنشان می شود کمیته ویژه بررسی حوادث پاییز 1401 با حکم رییس جمهور ایجاد شد.

چهره درهم کشیده بی بی؛ 
نتانیاهو در کابینه جنگی 

تنها مانده است؟

بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم اسرائیل شنبه شب طی نشست 

خبری که بعد از نشست کابینه جنگ برگزار شد، سخنرانی کرد و طی آن، 

اظهاراتی را به زبان آورد که از جمله می توان به تحت فشار قرار گرفتن 

این رژیم به دلیل جنگ، عزم کابینه او برای اشغال محور فیلادلفیا یا 

همان محور صلاح الدین بین نوار غزه و مصر و همچنین لفاظی علیه 

ایران اشاره کرد.

نتانیاهو یا همان بی بی که صهیونیست ها او را بیشتر با این اسم 

می خوانند، در این نشست همچنین گفت که جنگ علیه غزه برای ماه ها 

ادامه خواهد داشت و شرایط برای این رژیم سخت است ولی ارتش 

اشغالگر در حال تحقق اهداف خود است!

آنچه در این ویدیو کنفرانس توجه افکار عمومی را جلب کرده، در وهله 

اول چهره عبوس و ناراحت نتانیاهو است. نتانیاهو با عصبانیتی که 

نمی تواند آن را کتمان کند، در حال ایراد سخنرانی خود بود و جالب اینکه 

خبری از وزیر جنگ و بنی گانتس، عضو کابینه جنگ در این نشست نبود 

و این مسئله  ای است که توجه رسانه ای صهیونیستی را به خود جلب کرد 

و بنا به گزارش آن ها، این دو حاضر به شرکت در کنفرانس خبری مشترک 

با نتانیاهو نشده اند.

طی روزهای اخیر رسانه ها از تشدید  اختلافات بین نتانیاهو و وزیر جنگ 

صهیونیست ها خبر می دهند با این حال، شواهد این اختلاف را باید در 

اظهارات این دو طی دیروز اعلام کرد.

نتانیاهو به صراحت از اشغال محور فیلادلفیا یعنی مرز حائل بین نوار 

غزه و مصر خبر داد و بر عزم خود تأکید دارد. با این حال، روز قبل، 

گالانت گفته بود که ما قصد اشغال این بخش را نداریم.

داستان به اینجا ختم نمی شود دوشنبه هفته گذشته خبری از اراضی 

اشغالی به بیرون درز کرد که نمود دیگری از اختلافات نتانیاهو با گالانت 

است و داستان از این خبر قرار  بود که نخست وزیر صهیونیست هرگونه 

ملاقات وزیر جنگ با رؤسای سازمان های موساد و شاباک را ممنوع کرده 

است.

نتانیاهو که به دلیل فضاحت هفتم  اکتبر )روز حمله حماس به اراضی 

اشغالی 1948( تحت فشار قرار دارد، بنا به گفته ناظران، تلاش دارد این 

جنگ طولانی شود و به تعبیری جنگ علیه غزه را به جنگ خود با این 

منطقه تبدیل کرده و سرنوشت و آینده سیاسی خود را به آن گره زده 

است. با این حال، فضای داخلی و حتی کابینه جنگی خود را مخالف 

اهداف خود می بیند و همین مسئله باعث شده است او تنها بماند و 

تحت فشار داخلی و خارجی قرار گیرد.

درحالی که بسیاری از شهرک های صهیونیست نشین در شمال فلسطین 

اشغالی از ترس حملات حزب الله تعطیل شده اند و آمد و شد در این 

شهرک ها ممنوع است، روزنامه آمریکایی وال استریت ژورنال در گزارشی 

اعلام کرد که حدود 230 هزار اسرائیلی از شهرک های شمالی در نتیجه 

حملات حزب الله لبنان، آواره شده اند.این روزنامه آمریکایی اعلام کرد، 

علاوه بر آن شهرک نشینان در شمال اسرائیل )فلسطین اشغالی( از 

مشکلات اقتصادی بزرگی رنج می برند و تاثیرات جنگ در این منطقه 

تنها محدود به وضعیت امنیتی نیست، بلکه مربوط به شرایط روانی و 

اقتصادی اسرائیلی ها نیز می شود.بر اساس این گزارش نگرانی در میان 

شهرک نشینان اسرائیلی در جبهه شمالی هم زمان با تشدید حملات 

حزب الله، افزایش یافته و شبکه 13 تلویزیون رژیم اسرائیل نیز اعلام 

کرد که اسرائیلی ها در جبهه شمالی در مرز فروپاشی در سطوح مختلف 

قرار دارند.حزب الله که از 8 اکتبر یعنی یک روز بعد از آغاز عملیات 

طوفان الاقصی مستقیما به این نبرد پیوست، به اذعان محافل نظامی 

و سیاسی رژیم صهیونیستی با حملات پی در پی و شدید خود جبهه 

شمالی فلسطین اشغالی را به کلی فلج و ارتش اسرائیل را در این جبهه 

زمین گیر کرده و هر روز تلفات سنگینی به آن وارد می کند.»آویخای 

استرن« رئیس موسسه موسوم به شهرداری شهرک کریات شمونه اعلام کرد 

که یگان ویژه رضوان حزب الله همچنان در حصار مرزی حضور دارد و 

شهرک نشینان اسرائیلی تا زمانی که نیروهای رضوان در این مرزها باشند 

به خانه های خود برنمی گردند. تا زمانی که کابینه و ارتش اسرائیل تضمین 

ندهند که حزب الله حمله غافلگیرانه ای مشابه حماس انجام نخواهد داد، 

ساکنان شهرک های شمالی نمی توانند به خانه های خود برگردند. نیروهای 

حزب الله در حصار مرزی حضور دارند و تا زمانی که این تهدید را برطرف 

نکنیم هیچ کس نمی تواند تضمین کند ما یک روز صبح از خواب بیدار 

شویم و با اتفاقی مشابه حادثه ای که یک ماه قبل در شهرک های اطراف 

غزه رخ داد، مواجه نشویم.

وال استریت ژورنال: ۲۳۰ 
هزار اسرائیلی در جبهه 

شمالی از ترس حزب الله 
آواره شده اند

تاکید امیرعبداللهیان بر تقویت مناسبات ایران و کرواسی

وزیر امور خارجه کشورمان در دیدار سفیر ایران در بلژیک با وی بر لزوم تقویت بیش از پیش مناسبات بین دو کشور تاکید 

کرد.

سعید خطیب زاده، سفیر جمهوری اسلامی ایران در کرواسی در دیدار با حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان ضمن ارائه آخرین وضعیت 

روابط دوجانبه، وزیر امورخارجه را در جریان نتیجه پیگیری های صورت گرفته و برنامه های گسترش همکاری های دو کشور در سطوح سیاسی-

دیپلماتیک، فرهنگی و اقتصادی قرار داد.

وزیر امور خارجه با اشاره به پیشینه دوستانه روابط ایران و کرواسی و نیز قرابت های فرهنگی دو ملت و دوکشور و با تاکید بر جایگاه ویژه کشورهای 

حوزه بالکان در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران، بر لزوم تقویت بیش از پیش مناسبات بین دو کشور تاکید کرد.


